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Szanowni Państwo,

oddajemy do Państwa dyspozycji kolejny numer AKTUALNOŚCI WIB, poświęcony 
prawie w całości jubileuszowi 30 lat działalności Izby.
Od 1992 roku minęło już wiele lat, ale wspomnienia trwają w pamięci. Pamiętam 
zaproszenie do członkostwa w Izbie, jakie otrzymałem jako dyrektor Przedsiębiorstwa 
Materiałów Izolacji Budowlanej „IZOLACJI – JAROCIN”. Pamiętam, jak przyjecha-
łem na zjazd założycielski, który odbywał się w Urzędzie Wojewódzkim. Pamiętam, 
że zapomniałem wtedy wziąć z sobą wypis z Rejestru Handlowego dział B (w skrócie 
RHB, odpowiednik dzisiejszego Krajowego Rejestru Sądowego) i  że później musiałem 
go dosłać. Pamiętam pierwsze spotkania w biurowcu na Piekarach w Poznaniu w ma-
łym pokoiku w Biurze Projektów (na piątym a może na siódmym piętrze?). Pamiętam 
remont pomieszczeń na pierwszym piętrze i uroczyste otwarcie. I wiele, wiele innych 
faktów… Chociaż nie zawsze jestem pewny, czy pamięć nie płata mi figli. Że tak może 
być, świadczą wypowiedzi pierwszego prezydenta Jerzego Ciechanowskiego i wspomnie-
nia prezesa Andrzeja Erenza. Jak Państwo zauważą, niektóre zdarzenia, czy też ich 
chronologia zapisały się inaczej w pamięci obu panów.
W AKTUALNOŚCIACH staramy się odtworzyć najważniejsze zdarzenia z trzydziestoletniej historii Izby. Jednak nie do wszystkich 
informacji udało się dotrzeć. Niektóre kwestie zatarły się w pamięci, a po innych nie zachowały się zapisy czy też zdjęcia . Dlatego też 
proszę życzliwie spojrzeć na kalendarium trzydziestolecia. Siłą rzeczy nie wszystko się w nim znalazło. Gdybyśmy chcieli zamieścić pełną 
historię Izby, to AKTUALNOŚCI musiałyby liczyć pewnie kilkaset stron. Oczywiście o ile udałoby się zgromadzić potrzebne informacje 
i materiały graficzne.
Tutaj muszę przeprosić za jakość zdjęć i wycinków prasowych z początków działalności Izby. Po prostu mimo starań nie było szans 
na uzyskanie wyższej jakości.
W tym numerze piszemy także o zjeździe założycielskim Izby.
Zapraszam Państwa do lektury działu GŁOS MAJĄ PREZYDENCI I PREZESI, w którym zamieściliśmy wywiad z pierwszym prezy-
dentem Jerzym Ciechanowskim, wspomnienia prezesa Andrzeja Erenza oraz rozważania o samorządzie budowlanym na trzydziestolecie 
istnienia Wielkopolskiej Izby Budownictwa autorstwa obecnego prezydenta prof. Józefa Jasiczaka.
W AKTUALNOŚCIACH zamieściliśmy także GALERIĘ PREZESÓW I PREZYDENTÓW oraz prezentację firmy KRUSZGEO 
Wielkopolskie Kopalnie Sp. z o.o. KRUSZGEO jest jedyną firmą, która jest członkiem Izby od jej powstania do dziś. Natomiast dyrektor 
zarządu mgr Bogdan Strachanowski, który zdecydował o przynależności KRUSZGEO do Izby i uczestniczył w zjeździe założycielskim, 
do dziś z sukcesami zarządza firmą.
Jak Państwo widzą, Izba jest doceniana jako reprezentant branży budowlanej. Świadczy o tym chociażby fakt, że jubileuszowe obchody 
objął Honorowym Patronatem Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej Andrzej Duda, a w Honorowym Komitecie obchodów trzydziestolecia 
Izby znalazło się szereg wybitnych postaci z Marszałkiem Senatu Rzeczypospolitej profesorem Tomaszem Grodzkim na czele.
Ponieważ Izba jest organem prowadzącym Zespół Szkół Budowlanych im. Rogera Sławskiego, to nie mogło zabraknąć krótkiej historii ZSB.
W AKTUALNOŚCIACH zamieszczamy materiał partnera – Wielkopolskiego Przedsiębiorstwa Inżynierii Przemysłowej
Interesującej lektury!

Izbie życzymy kolejnych jubileuszy a Państwu wielu sukcesów biznesowych!

 W imieniu redakcji

REDAKTOR NACZELNY

Zdjęcie na okładce – Teatr Wielki im. St. Moniuszki w Poznaniu. Monumentalny, neoklasycystyczny budynek z elewacją frontową, w której dominuje sześciokolumnowy 
portyk, zwieńczony frontonem z Pegazem. Poprzedzają go szerokie schody ujęte balustradami z rzeźbami kobiety siedzącej na lwie po stronie zachodniej i mężczyzny 
z lwicą u boku po stronie wschodniej. Elewacja jest wykonana z piaskowca, na wysokości parteru boniowana, na piętrze podkreślona wysokimi prostokątnymi otworami 
okiennymi oraz płaskorzeźbami w górnej części, z korowodem Dionizosa z jednej strony oraz Apollinem z muzami z drugiej strony. Do budynku prowadzi pięcioro 
prostokątnych drzwi. Zabytek znajduje się na obszarze pomnika historii „Poznań – historyczny zespół miasta”. Fot. Tomasz Kierczyński.

http://www.wib.com.pl
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Natomiast 27 listopada 1992 roku odbył się 
zjazd założycielski Izby w Urzędzie Woje-
wódzkim. W licznym gronie firm założyciel-
skich znalazły się między innymi poza wspo-
mnianą już „IZOLACJĄ – JAROCIN”:

 ʶ Agencja Inwestycyjna Sp. z o. o.,
 ʶ ASMA Sp. z o.o.,
 ʶ Biuro Projektów Budownictwa 
Komunalnego w Poznaniu,

 ʶ Cerprojekt Biuro Projektów i Studiów 
Przemysłu Ceramiki Budowlanej,

 ʶ ENERGOPOL 7 SA,
 ʶ ELEKTROMONTAŻ Poznań,
 ʶ HYDROBUDOWA 9 Poznań,
 ʶ ROCKWOOL POLSKA Sp. z o. o. Joint-
Venture,

 ʶ IZOLACJA SA Materiały Izolacyjne 
Zduńska Wola,

 ʶ JEDYNKA Sp. z o. o. Poznań,
 ʶ KRUSZGEO Wielkopolskie Kopalnie Sp. 
z o.o. – jedyna firma pozostająca do dziś 
członkiem Izby,

 ʶ Krotoszyńskie Przedsiębiorstwo Ceramiki 
Budowlanej,

 ʶ MIASTOPROJEKT POZNAŃ Biuro 
Projektowo-Badawcze Budownictwa 
Ogólnego,

 ʶ METALPLAST Kombinat Produkcji 
i Montażu Lekkiej Obudowy 
w Obornikach Wwlkp.,

 ʶ Ostrowskie Przedsiębiorstwo 
Budownictwa Ogólnego,

 ʶ Przedsiębiorstwo Budownictwa Ogólnego 
Sp. z o.o. Zielona Góra,

 ʶ POZ BUILDING Poznań,
 ʶ POZNAŃ WSCHÓD Kombinat 
Budowlany,

 ʶ POZNAŃSKA CENTRALA 
MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH SA,

 ʶ POZNAŃ PÓŁNOC Kombinat 
Budowlany,

ZJAZD ZAŁOŻYCIELSKI WIELKOPOLSKIEJ IZBY  BUDOWNICTWA – 27 LISTOPADA 1992 R.
Pismo komitetu założycielskiego Wielkopolskiej Izby Budownictwa dotarło nie tylko do Przedsiębiorstwa 
Materiałów Izolacji Budowlanej „IZOLACJI – JAROCIN”, ale także do wielu innych firm z Wielkopolski.

 ʶ PREFABET – POZNAŃ 
Przedsiębiorstwo Przemysłu Betonów,

 ʶ Spółdzielnia Mieszkaniowa Poznańska,
 ʶ Spółdzielnia Mieszkaniowa Lokatorsko-
Własnościowa OSIEDLE MŁODYCH,

 ʶ SZURGOT  
Przedsiębiorstwo Budowlane, Koło,

 ʶ Unia Wspólnego Inwestowania SA,
 ʶ WAVIN METALPLAST BUK Sp. z o. o.,
 ʶ WARTA SA Kombinat Cementowo-
Wapienniczy Działoszyn,

 ʶ Zakład Budowlany Produkcyjno-
Usługowy GIERSIG Suchy Las.

ZJAZD ZAŁOŻYCIELSKI
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ZJAZD ZAŁOŻYCIELSKI WIELKOPOLSKIEJ IZBY  BUDOWNICTWA – 27 LISTOPADA 1992 R.
Pierwsze władze Izby to:
RADA IZBY:

 ʶ prezydent Jerzy Ciechanowski, 
ENERGOPOL 7 SA, Poznań,

 ʶ wiceprezydent Ryszard Dyrak, „ARX-
GOBEX” Holding, Gorzów Wlkp.

 ʶ sekretarz rady Jacek Cenkiel, Unia 
Wspólnego Inwestowania SA, Poznań,

 ʶ Wojciech Serafinowski, PCMB, Poznań,
 ʶ Piotr Babst, BORAL Polska,
 ʶ Jacek Banaszak, PB „BUDOM”, 
Gorzów,

 ʶ Andrzej Czachor, ASMA,
 ʶ Marek Dranikowski, MOSTOSTAL – 
SŁUPCA SA,

 ʶ Antoni Giersig, Zakład Budowlany 
Produkcyjno-Usługowy GIERSIG, 
Suchy Las,

 ʶ Stanisław Jęch, Przedsiębiorstwo 
Budownictwa Ogólnego Sp. z o.o., 
Zielona Góra,

 ʶ Paweł Judkowiak, BUDMAR, 
Baranowo,

 ʶ Jerzy Kaczmarek, Leszczyńskie 
Przedsiębiorstwo Budowlane,

 ʶ Marek Karłowski, INSTAL – 
POZNAŃ,

 ʶ Zenon Kierczyński, Przedsiębiorstwo 
Materiałów Izolacji Budowlanej 
„IZOLACJA – JAROCIN”,

 ʶ Tadeusz Kostka, „IZOPOL” 
Trzemeszno,

 ʶ Wacław Michalak, Krotoszyńskie 
Przedsiębiorstwo Ceramiki Budowlanej,

 ʶ Michał Parysek, MIASTOPROJEKT 
POZNAŃ Biuro Projektowo-Badawcze 
Budownictwa Ogólnego,

 ʶ Mieczysław Różański, WARTA SA 
Kombinat Cementowo-Wapienniczy 
Działoszyn,

 ʶ Robert Starzyński, ROCKWOOL 
POLSKA,

 ʶ Zbigniew Stochalski, PROLIFT,
 ʶ Zbigniew Szurgot, SZURGOT 
Przedsiębiorstwo Budowlane. Koło,

KOMISJA REWIZYJNA:
 ʶ przewodniczący Jerzy Kaczmarek,
 ʶ członkowie Wacław Michalak 
i Zbigniew Szurgot,

ZARZĄD:
 ʶ dyrektor Izby Andrzej Erenz,
 ʶ członkowie zarządu Bogdan Butowski 
i Ryszard Pawłowski.

 ʶ otwarcie zjazdu,
 ʶ sprawozdanie komitetu założycielskiego
 ʶ wystąpienia zaproszonych gości,
 ʶ dyskusja,
 ʶ wybór przewodniczącego obrad i dwóch 
sekretarzy,

 ʶ wybór komisji mandatowo- skrutacyjnej,

 ʶ wybór rady Izby,
 ʶ wybór prezydenta Izby,
 ʶ wolne głosy i wnioski,
 ʶ uchwalenie znaku graficznego Izby, 
wysokości wpisowego oraz składki 
członkowskiej,

 ʶ zakończenie obrad.

Program zjazdu był następujący:

ZJAZD ZAŁOŻYCIELSKI
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KALENDARIUM WIB
Rok 1992
27 LISTOPADA 1992 – ZJAZD 
ZAŁOŻYCIELSKI
Gazeta Poznańska z 28-29 listopada 1992 r. 
tak informowała o powstaniu Izby.

Jerzy Ciechanowski – pierwszy prezydent

Rok 1993
WIZYTA MINISTRA GOSPODARKI PRZESTRZENNEJ I BUDOWNICTWA 
ANDRZEJA BRATKOWSKIEGO W IZBIE
Głównym tematem spotkania była kwestia zamówień publicznych. Poza tym omówiono zasady 
współpracy na linii Ministerstwo – Izba jako reprezentant branży.

NOWA SIEDZIBA IZBY
Na początku Izba (vide tekst WSPOMINA 
ANDRZEJ ERENZ) miała mini siedzibę 
na siódmym piętrze w biurowcu w Pozna-
niu na Piekarach 14/15 w Biurze Projektów 
Budownictwa Komunalnego. Docelowa 
siedziba miała być usytuowana pod tym 
samym adresem na pierwszym piętrze. 
Dzięki zaangażowaniu firm członkowskich 
stało się to możliwe we wrześniu 1993 r. 
16.09.1993 r. Gazeta Wyborcza tak infor-
mowała o otwarciu nowej siedziby - vide 
skan na następnej stronie.

STAŁY SĄD POLUBOWNY
W 1993 roku powstał Stały Sąd Polubow-
ny. O jego powstaniu mówi w wywiadzie 
pierwszy prezydent Jerzy Ciechanowski. 
Obecnie sąd funkcjonuje pod nazwą 
Gospodarczy Sąd Arbitrażowy i ma status 
międzynarodowego sądu arbitrażowego. 
Kolejnymi prezesami Sądu byli mec. Woj-
ciech Celichowski, mec. Ryszard Wargin 
i obecnie mec. Leszek Binkowski. Spośród 
arbitrów Sądu z branży budowlanej należy 
wspomnieć profesora Jana Bagieńskiego 
i doktora Błażeja Zgołę.Stoi minister Andrzej Bratkowski, po jego prawej ręce siedzi Andrzej Erenz
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Rok 1994
BUDMA 1994
BUDMA odbyła się w dniach od 25 stycznia do dnia 28 stycznia 
1994 r. Izba gościła Barbarę Blidę minister gospodarki przestrzen-
nej i budownictwa.

Spotkanie członków Izby na BUDMIE 1994 z Barbarą Blidą minister 
gospodarki przestrzennej i budownictwa

Minister Barbara Blida wręcza nagrody

MISJA GOSPODARCZA Z JAPONII, 1 - 2 MARCA 1994 R.

Za krótszym bokiem stołu siedzą przedstawiciele resortu budownictwa Japonii, 
stoi obecny prezes zarządu Izby Zenon Kierczyński, drugi po jego prawej ręce 
siedzi ówczesny prezes Andrzej Erenz

Na zaproszenie Izby w Poznaniu gościli przedstawiciele resortu 
budownictwa Japonii. W Izbie odbyła się dyskusja na temat ja-
pońskich wzorców finansowania budownictwa oraz organizacji 
przetargów budowlanych.

21 – 22 LISTOPADA 1994 ROKU, MISJA 
GOSPODARCZA BUDOWNICTWA FLANDRII

Rozmowy prowadzo-
ne w Izbie dotyczyły 
współpracy i wy-
miany doświadczeń. 
Ustalono także 
ramowe zasady 
kontaktów między 
polskimi i flan-
dryjskimi firmami 
budowlanymi.

Za stołem od lewej przedstawiciel Flandrii, Andrzej 
Erenz – prezes zarządu Izby, Jerzy Ciechanowski 
– prezydent rady Izby i przedstawiciel Flandrii
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Lata 1995 – 1996

17 – 21.04.1996 R., 
TARGI BUDOWNICTWA 
BYGG NOR 96 
W BERDEN W NORWEGII

W targach uczestniczyły 
dwie osoby z Izby, trzy 
osoby z Elektromontażu 
z prezesem Romualdem 
Pierunkiem oraz z Prefabe-
tu prezes Konrad Piasecki 
i inni.

1996 rok
BUDMA 1996
Na BUDMIE miało miejsce 
ogłoszenie wyników weryfikacji 
wykonawców w świetle wymagań 
art. 22 ówczesnej ustawy Prawo 
zamówień publicznych (warunki 
stawiane wykonawcom ubiegają-
cym się o zamówienie, opis spo-
sobu dokonania oceny spełnienia 
warunków).

W centrum od lewej: dr Włodzimierz Łęcki – wojewoda poznański, Barbara Blida – minister gospodarki przestrzennej 
i budownictwa, Stanisław Laskowski – prezes zarządu MTP

Stoisko WIB na BUDMIE

23.01.1996 r. na targach BUDMA – członkowie komisji weryfikacyjnej i prezesi przedsiębiorstw poddanych weryfikacji – od lewej: Jan Wieczorkiewicz, Andrzej 
Czachor, Edward Radzewicz, Piotr Bartkowiak, Andrzej Erenz, Zbigniew Stochalski, Tadeusz Biliński, Zbigniew Faliński, Małgorzata Puchyła, Ryszard Dyrak, 
Edward Szczechowiak, Wiesław Meszek i Stanisław Warchalewski

WSPÓŁPRACA Z MINISTERSTWEM GOSPODARKI 
PRZESTRZENNEJ I BUDOWNICTWA I ZE ŚLĄSKĄ IZBĄ 
BUDOWNICTWA
W tych dwu latach Izba intensywnie współpracowała z Minister-
stwem Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa, a także ze Śląską 
Izbą Budownictwa, której prezydentem była wcześniej Barbara Blida.

NOWY PREZYDENT 
22 czerwca 1995 r. drugim prezydentem został wybrany Jacek 
Cenkiel – vide na zdjęciu obok z minister Barbarą Blidą. Minister Barbara Blida i prezydent rady Izby Jacek Cenkiel (stoi) w siedzibie Izby

Drugi od lewej Andrzej Erenz, drugi od prawej Tadeusz Fiszbach 
radca handlowy ambasady RP w Oslo
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1997 rok
BUDMA 1997
Na targach BUDMA 1997 Izba otrzymała 
ZŁOTĄ KIELNIĘ od Ogólnopolskiego 
Tygodnika Budowlanego PROFILE.

Minister Barbara Blida na stoisku Izby

PIĘCIOLECIE DZIAŁALNOŚCI IZBY
W roku 1997 Wielkopolska Izba Budow-
nictwa obchodziła pięciolecie działalności. 
PROFILE tak pisały wtedy o Izbie.

STUDIA MASTER 
IN CONSTRUCTION 
MANAGEMENT
W tym samym roku rozpoczęły 
się studia Master in Construction 
Management realizowane we współ-
pracy z Katolickim Uniwersytetem 
w Leuven, finansowane ze środków 
PHARE oraz rządu Flandrii.
Zakończone w 1998 r. studia były 
realizowane w ramach projektu 
„Dostosowanie polskiego sektora bu-
dowlanego do wymagań europejskiej 
gospodarki rynkowej”. Uczestniczyło 
w nich około 50 osób.
Program studiów obejmował 
poniższe zagadnienia: zarządzanie 
strategiczne, zagadnienia organiza-
cyjne, ochrona środowiska, jakość, 
sprzedaż i marketing, zaopatrzenie, 
zagadnienia finansowe, budownictwo 

międzynarodowe, logistyka, zasoby ludzkie, aspekty 
prawne, informatyka, zarządzanie projektami i zarzą-
dzanie placem budowy.
Jako wykładowcy i egzaminatorzy uczestniczyli 
przedstawiciele Wydziału Budownictwa Poli-
techniki Poznańskiej: doc. dr hab. inż. Stanisław 
Warchalewski, prof. dr hab. inż. Józef Jasiczak 
i dr inż. Wiesław Meszek.

1998 rok
19 STYCZNIA 1998 
ROKU – SPOTKANIE 
Z BUDOWLAŃCAMI 
Z FLANDRII

Od lewej Andrzej Erenz i delegacja z Flandrii Uczestnicy spotkania – frekwencja jak widać dopisała
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NOWY PREZYDENT 
DR INŻ. MAREK SZCZĘSNY
24 czerwca 1999 roku walne zgromadzenie 
wybrało na prezydenta dr. inż. Marka Szczę-
snego, który pełnił tę funkcję do dnia niespo-
dziewanej śmierci 26 listopada 2021 roku.
Tak prasa informowała o tym fakcie.

1999 rok

18 MAJA 1999 ROKU – 
KONFERENCJA „RYNEK 
POWIERZCHNI MIESZKANIOWYCH” 
W URZĘDZIE WOJEWÓDZKIM
Przewodnim tematem konferencji były 
aktualne problemy budownictwa mieszka-
niowego.

Dr inż. Marek Szczęsny

Prof. dr hab. inż. Edward Szczechowiak gratuluje mgr inż. Katarzynie Pilawskiej

NAJLEPSZE PRACE MAGISTERSKIE 
NA WYDZIALE BUDOWNICTWA, 
ARCHITEKTURY I INŻYNIERII 
ŚRODOWISKA POLITECHNIKI 
POZNAŃSKIEJ
4 października 1999 roku odbyła się 
uroczystość wręczenia nagród w konkursie 
na najlepsze prace magisterskie na Wydzia-
le Budownictwa, Architektury i Inżynierii 
Środowiska Politechniki Poznańskiej 
w 1999 roku. Jury w składzie: prof. dr hab. 
inż. Józef Jasiczak – przewodniczący, prof. 
dr hab. inż. Andrzej Garstecki i dr hab. 
inż. Janina Bogucka – członkowie, przy-
znało nagrody:
nagrodę główną za najlepszą pracę magi-
sterską Wydziału „Projekt baterii zasobni-
ków na węgiel kamienny”, autor mgr inż. 
Michał Balas, promotor dr inż. Stanisław 
Górski,
nagrodę za najlepszą pracę magisterską 
z konstrukcji metalowych „Hala zbrojarni: 
obiekt posadowiony na terenie szkód górni-
czych”, autor mgr inż. Rober Gabrysiak, 
promotor dr inż. Hanna Dworak,
nagrodę za najlepszą pracę magisterską 
z inżynierii środowiska „Optymalne wy-
korzystanie wód geotermalnych do celów 
grzewczych”, autor mgr inż. Katarzyna Pi-
lawska, promotor prof. dr hab. inż. Edward 
Szczechowiak.
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KONFERENCJA „PLANOWANIE 
PRZESTRZENNE A ROZWÓJ 
KOMUNIKACJI MIASTA”
1 grudnia 1999 r. w Centrum Kultury 
Zamek odbyła się konferencja „Planowanie 
przestrzenne a rozwój komunikacji miasta” 
z udziałem wiceprezydentów Michała 
Paryska i Pawła Klepki.

Rozmowy w kuluarach konferencji2000
BUDMA 

Stoisko Izby – Monika Przybysz i Andrzej Erenz

KONFERENCJA „KREDYTY 
HIPOTECZNE W BUDOWNICTWIE 
MIESZKANIOWYM”
20 stycznia 2000 roku odbyła się konferen-
cja „Kredyty hipoteczne w budownictwie 
mieszkaniowym”.

Głos zabiera Andrzej Erenz

SPOTKANIE Z POSŁEM PAWŁEM ARNDTEM
13 marca 2000 r. odbyło się spotkanie z posłem Pawłem Arndtem i z przedstawicielami 
Urzędu Miasta Poznania.
Tematem spotkania były aktualne problemy budownictwa mieszkaniowego.

Prezydent Marek Szczęsny wita uczestników

Izbowy bankiet w dniu otwarcia BUDMY – przemawia prezydent 
dr inż. Marek Szczęsny
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SEMINARIUM 
W WAŁCZU
10-12.05.2000 r. 
odbyło się 
w Wałczu 
jedno z kilku 
organizowanych 
tam seminariów. 
Oprócz poważnych 
spraw dotyczących 
problemów branży 
był także czas 
na relaks.

EXPO 2000
29 – 31 sierpnia 2000 r. liczna grupa 
członków Izby wyjechała na EXPO 2000 
do Hanoweru.

WIGILIA – 19 GRUDNIA 2000 ROKU

2001 rok
SEMINARIUM  
„PRAWO BUDOWLANE”
Seminarium odbyło się  
9 – 10 października 2001 r.

Od lewej prof. dr hab. inż. Józef Jasiczak 
i dr inż. Marek Szczęsny

Uczestnicy seminarium Pieczenie kiełbasek

Uczestnicy wyjazdu na EXPO

Od lewej Paweł Szkudlarek, Janusz Wolak 
i Jacek Byczyk

Od lewej minister Andrzej Bratkowski, prezes 
Andrzej Erenz i prezydent Marek Szczęsny

BUDMA 2001

Uczestnicy seminarium
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SPOTKANIE Z FIRMAMI Z UKRAINY
16 stycznia 2002 r. odbyło się spotkanie z firmami z Ukrainy.

Na spotkaniu wicepremier jako minister 
infrastruktury przedstawił swoje poglądy 
dotyczące uwarunkowań rozwoju branży 
budowlanej. Był także czas na pytania 
do premiera.

SPOTKANIE Z WICEPREMIEREM 
MARKIEM POLEM
Spotkanie odbyło się w Urzędzie Woje-
wódzkim 18 marca 2002 r.

NOWA SIEDZIBA FIRMY ATANER
W marcu 2002 r. miało miejsce wmurowa-
nie aktu erekcyjnego nowej siedziby firmy 
ATANER.

10 LAT IZBY
W grudniu 2002 r. 
Izba obchodzi-
ła dziesięciolecie 
działalności. Ogólno-
polski Dwutygodnik 
Budowlany PROFI-
LE tak pisał o uro-
czystości.

2002 rok

Prezes Andrzej Erenz wita gości

Prezydent Marek Szczęsny, prezes Andrzej Erenz 
i prezes Czesława Łuczak

Prezes Ryszard Szulc i wicepremier Marek Pol 
przed wmurowaniem aktu

2003 rok
BUDMA 2003
Na BUDMIE 2003 Andrzej Erenz otrzymał odznakę honorową 
„Za zasługi dla województwa wielkopolskiego”.

Prezydent dr inż. Marek Szczęsny i prezes Andrzej Erenz
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2004 rok
NOWY PREZES
Z powodów zdrowotnych z pracy zrezygno-
wał Andrzej Erenz. Prezesem w maju 2004 r. 
został Zenon Kierczyński. Izba miała wtedy 
tylko 21 członków i trudną sytuację eko-
nomiczną. Na początku ważnym zadaniem 
było pozyskanie nowych członków oraz uak-
tywnienie Gospodarczego Sądu Arbitrażo-
wego, a także ograniczenie kosztów funkcjo-
nowania Izby. Podjęte działania zakończyły 
się sukcesem. Na koniec 2004 r. liczba 
członków Izby uległa podwojeniu i nastąpiła 
poprawa sytuacji ekonomicznej.

WSPÓŁPRACA Z POLSKĄ IZBĄ 
PRZEMYSŁOWO-HANDLOWĄ WE 
FRANCJI
Prezes nawiązał współpracę z Polską Izbą 
Przemysłowo-Handlową we Francji, co za-
owocowało misją gospodarczą firm francu-
skich, która miała miejsce w styczniu 2005 r.

WIGILIA 2004
Tradycyjnie 
w grudniu 2004 r. 
w Sali Herbowej 
Urzędu Wojewódz-
kiego miała miejsce 
Wigilia WIB.

2005 rok
BUDMA 2005
W ostatni dzień targów BUDMA 2005 w Izbie odbyło się spotkanie z misją gospodarczą 
z Francji. Organizatorami tego spotkania byli Urszula Majorkiewicz – sekretarz generalny 
Polskiej Izby Przemysłowo-Handlowej we Francji i prezes Zenon Kierczyński. Delegacji 
francuskich firm budowlanych przewodniczył Lionel Rondeau reprezentujący firmę dewe-
loperską ARCADE.

WSPÓŁPRACA Z INNYMI WIELKOPOLSKIMI IZBAMI
W 2004 r. prezes z prezydium Rady nawiązał kontakty z Wielkopolską Okręgową Izbą In-
żynierów Budownictwa, Stowarzyszeniem Architektów Polskich oraz Wielkopolską Okrę-
gową Izbą Architektów. Celem było podejmowanie wspólnych działań na rzecz branży.

KONFERENCJA „INWESTYCJE 
W POZNANIU, UWARUNKOWANIA 
PRAWNE”
Jak zapewnić warunki do rozwoju inwesty-
cji i dbać o ład przestrzenny? – to główny 
problem dyskutowany na konferencji 
„Inwestycje w Poznaniu, uwarunkowania 
prawne” zorganizowanej 9 grudnia 2004 r.
Konferencja z udziałem Jerzego Stępnia wi-
ceprezydenta miasta Poznania spotkała się 
z dużym zainteresowaniem przedstawicieli 
środowisk budowlano-architektonicznych.

Spotkanie z przedstawicielami Wielkopolskiej Okresowej Izby Inżynierów Budownictwa

Uczestnicy Wigilii

KONFERENCJA 
„SĄDOWNICTWO POLUBOWNE 
– CZY KORZYSTNA 
ALTERNATYWA?
Konferencja zorganizowana we współ-
pracy z Wielkopolską Szkołą Biznesu 
w Poznaniu i Stowarzyszeniem MBA 
CLUB odbyła się w marcu 2005 r. 
W konferencji oprócz członków Izby 
licznie uczestniczyli przedstawiciele 
współorganizatorów, jak i też szerokie 
grono prawników. Prezes Zenon Kier-
czyński zaprezentował referat „Sądow-
nictwo polubowne  punktu widzenia 
przedsiębiorcy – plusy i minusy”.

Prezydent Marek Szczęsny otwiera konferencję Prezes Zenon Kierczyński mówi o zaletach i wa-
dach arbitrażu
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SPOTKANIE Z WOJEWODĄ 
WIELKOPOLSKIM
25 kwietnia 2005 r. odbyło się spotkanie 
z wojewodą wielkopolskim Andrzejem 
Nowakowskim. W spotkaniu uczestniczyli 
także Andrzej Nowak – dyrektor Wydziału 
Rozwoju Regionalnego, architekt woje-
wódzki i Zbigniew Heydrych – dyrektor 
Wydziału Skarbu Państwa i Przekształceń 
Własnościowych.

DELEGACJA ZARZĄDU DS. MIESZ-
KAŃ I ROZWOJU SINGAPURU
5 października 2005 r. Izba gościła delega-
cję wysokich rangą urzędników z Housing 
and Development Board z Singapuru. De-
legacji przewodniczyła pani prezes HDB 
dr Aline Wong. W spotkaniu uczestniczyli 
przedstawiciele organizacji, z którymi Izba 
współpracuje oraz członkowie Izby.

DELEGACJA KONSORCJUM 
BUDOWLANEGO PROWINCJI 
RZYMU I LATINY
17 października 2005 r. członkowie Izby 
spotkali się z delegacją Konsorcjum Budow-
lanego Prowincji Rzymu i Latiny. Konsor-
cjum reprezentowali Luigi Sepe – prezes 
i Erasmo Stravato – wiceprezes. W spotkaniu 
uczestniczyli członkowie Izby zainteresowani 
nawiązaniem współpracy z Konsorcjum.

KONFERENCJA „CO SIĘ DZIE-
JE W POZNANIU – PREZENTACJA 
INWESTYCJI REALIZOWANYCH 
I PLANOWANYCH”
Na konferencji zorganizowanej 18 maja 
2005 r. dyskutowano na temat problemów 
związanych z inwestycjami w Poznaniu.

Prezes Zenon Kierczyński wita gości

Uczestnicy spotkania

Stoi wojewoda Andrzej Nowakowski

Prof. Jerzy Gurawski mówił o sali 
koncertowej Akademii Muzycznej imienia 
Ignacego Józefa Paderewskiego.
Dr inż. Janina Frasunkiewicz-Puchalska 
przedstawiła podziemny parking na placu 
Wolności.
Dr Stanisław Sipiński omówił drugi etap 
budowy ANDERSII oraz przedstawił 
koncepcję centrum rekreacyjno-handlowo-
-usługowego KOMANDORIA.

Prof. Jerzy Gurawski

WYDZIAŁ BUDOWNICTWA, ARCHITEKTURY I INŻYNIERII ŚRODOWISKA 
POLITECHNIKI POZNAŃSKIEJ
5 grudnia 2005 r. odbyło się spotkanie z wła-
dzami Wydziału Budownictwa, Architektury 
i Inżynierii Środowiska Politechniki Poznań-
skiej. Współgospodarzem spotkania był prof. 
dr hab. inż. Józef Jasiczak dziekan Wydziału. 
Wiceprezydent Ryszard Szulc zaprezentował 
zebranym Wielkopolską Izbę Budownictwa. 

Dziekan Józef Jasiczak przedstawił historię 
oraz teraźniejszość Wydziału. Potem odbyła 
się interesująca prezentacja dr. inż. Błażeja 
Zgoły na temat „Syndrom chorego budyn-
ku”. Ostatnim punktem programu było zwie-
dzanie laboratorium Instytutu Konstrukcji 
Budowlanych Politechniki Poznańskiej.

Od lewej: prezes dr inż. Zenon Kierczyński, 
prezydent Ryszard Szulc, dziekan 
prof. dr hab. inż. Józef Jasiczak  
i dr inż. Andrzej Boruszak

 ʶ spotkanie na BUDMIE 2005 i misja 
gospodarcza z Francji,

 ʶ sądownictwo polubowne na przykładzie 
Stałego Sądu Polubownego przy Wielko-
polskiej Izbie Budownictwa,

 ʶ konferencja Sądownictwo polubowne – 
czy korzystna alternatywa?,

 ʶ wizyta delegacji Zarządu ds. Mieszkań 
i Rozwoju Singapuru i delegacji Konsor-
cjum Budowlanego Prowincji Rzymu 
I Latiny,

 ʶ spotkanie na Wydziale Budownictwa  
Architektury i Inżynierii Środowiska Poli-
techniki Poznańskiej.

WSPÓŁPRACA Z REDAKCJĄ MIESIĘCZNIKA „MATERIAŁY BUDOWLANE”
Prezes opublikował w „Materiałach Budowlanych” teksty na poniższe tematy:

Prof. dr hab. inż. Józef Jasiczak 
przedstawia Wydział
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2006 rok
BUDMA 2006
Najważniejszym akcentem Izbowego spotkania na BUDMIE było 
udekorowanie odznaczeniami państwowymi zasłużonych człon-
ków Izby. Aktu dekoracji dokonali minister Piotr Styczeń i woje-
woda wielkopolski Tadeusz Dziuba.

Od lewej wojewoda Tadeusz Dziuba, Andrzej Boruszak, minister Piotr 
Styczeń, Henryk Paech i Ryszard Szulc (OPAL)

Od lewej Krzysztof Dybizbański, wojewoda Tadeusz Dziuba, Paweł Klepka, 
minister Piotr Styczeń, Wacław Olejniczak i Ryszard Szulc (ATANER)

Od lewej wojewoda Tadeusz Dziuba, Henryk Oleksiejuk, minister Piotr Styczeń  
i Ewa Szulc-Szała

Od lewej Błażej Zgoła, Jan Grabkowski, Marek Szczęsny i Marian Krzysztofiak

PIERWSZY NUMER AKTUALNOŚCI WIB

W marcu 2006 r. ukazał się 
pierwszy numer AKTUAL-
NOŚCI WIB. Redaktorem 
naczelnym został Zenon 
Kierczyński, który pełni 
tę funkcję do dziś.

SPOTKANIE Z MINISTREM PIOTREM STYCZNIEM
Spotkanie odbyło się 3 kwietnia 2006 r. Przybyli na nie licznie 
członkowie Izby, VIP-y, a także przedstawiciele bratnich orga-
nizacji: WOIIB, SARP-u i WOIA. Spotkanie prowadził Marek 
Szczęsny.

Od lewej minister Piotr Styczeń i prezydent Marek Szczęsny

Minister przedstawił zebranym program rządu w zakresie 
budownictwa mieszkaniowego. 

W pierwszym rzędzie do lewej: dyrektor Jerzy Gładysiak, dyrektor Stefan 
Ziemba, Bolesław Topolski, poseł Paweł Arndt i prezes Paweł Klepka
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NICKEL TECHNOLOGY PARK POZNAŃ
20 maja 2006 r. miało miejsce podpisanie i wmurowanie aktu 
erekcyjnego Nickel Technology Park Poznań w Złotnikach (obec-
nie YouNick Technology Park).

Dr inż. Marian Nickel

SPOTKANIA Z WOJEWODĄ 
WIELKOPOLSKIM 
Izba gościła wojewodę Tadeusza Dziubę 
na spotkaniu z członkami Izby, poznań-
skimi architektami, deweloperami i przed-
stawicielami innych firm budowlanych 21 
czerwca 2006 r.
Tematem, który wzbudził najwięcej kon-
trowersji była sprawa ustalenia nowych 
miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego.

SPOTKANIE Z JERZYM WITCZAKIEM
5 czerwca 2006 r. członkowie, a także sympatycy i przyjaciele Izby 
mieli okazję spotkać się  wielkopolskim wojewódzkim inspekto-
rem nadzoru budowlanego. Tematem spotkania była szara strefa 
w produkcji wyrobów budowlanych w świetle ustawy z dnia 
16.04.2004 r. o wyrobach budowlanych.

Wojewoda Tadeusz Dziuba Od lewej Marian Nickel, Ryszard Szulc i Stanisław Sipiński

MINISTER 
PIOTR STYCZEŃ 
PONOWNIE 
W IZBIE
13 października 2006 r. 
minister Piotr Styczeń 
mówił o aktualnym sta-
nie i kierunkach zmian 
w regulacjach prawnych 
w dziedzinie gospodar-
ki nieruchomościami 
i zagospodarowania 
przestrzennego.

SPOTKANIE Z KANDYDATAMI NA PREZYDENTA PO-
ZNANIA
22 listopada 2006 r. kandydaci na prezydenta Poznania Maria 
Pasło-Wiśniewska i Ryszard Grobelny odpowiadali na pytania 
członków Izby. Moderatorem spotkania był Zenon Kierczyński.

Od lewej Zenon Kierczyński, Maria Pasło-Wiśniewska i Ryszard GrobelnyMinister Piotr Styczeń

Inspektor Jerzy Witczak i Małgorzata Antczak kierownik wydziału wyrobów 
budowlanych
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2007 rok

SPOTKANIE Z MINISTREM 
PIOTREM STYCZNIEM
25 czerwca 2007 r. w Nickel Technology 
Park Poznań w Złotnikach odbyło się 
spotkanie z ministrem Piotrem Styczniem. 
Część merytoryczną poprzedziło uhonoro-
wanie ministra Złotą Honorową Odznaką 
Wielkopolskiej Izby Budownictwa.
Ponad siedemdziesięciu inżynierów 
budownictwa, architektów, radców 
prawnych, kierowników budów, prezesów 
firm i spółek, z wielkim zaciekawieniem 
wysłuchało wykładu Piotra Stycznia 
Bezpieczeństwo eksploatacji i utrzymania 
nieruchomości w procesie inwestycyjnym 
oraz bieżące zarządzanie nieruchomościami 
w świetle obowiązujących przepisów.

KONFERENCJA ARBITRAŻOWA
20 lutego 2007 r. w gmachu głównym 
AE w Poznaniu odbyła się konferencja 
„Znaczenie sądownictwa polubownego 
w systemie stosowania prawa”.
W konferencji zorganizowanej wspól-
nie z Nowotomyską Izbą Gospodarczą, 
Wielkopolską Szkołą Biznesu, Stowa-
rzyszeniem MBA CLUB i Europejskim 
Stowarzyszeniem Studentów Prawa 
uczestniczyli licznie członkowie obu izb, 
członkowie MBA CLUB, menedżero-
wie, arbitrzy sądów polubownych przy 
WIB i NIG, przedstawiciele samorządów 
gospodarczych, a także studenci Wy-
działu Prawa UAM i studenci Akademii 
Ekonomicznej.

Zenon Kierczyński mówi o arbitrażu

SPOTKANIE Z DYREKTOREM 
WYDZIAŁU URBANISTYKI 
I ARCHITEKTURY URZĘDU MIASTA 
POZNANIA

Spotkanie z dyrektorem Andrzejem No-
wakiem miało miejsce 13 kwietnia 2007 r. 
w biurowcu DELTA. Gospodarzem była 
firma ATANER.

Za stołem od prawej prezydent Marek Szczęsny 
i dyrektor Andrzej Nowak

Uczestnicy konferencji

Prof. Józef Jasiczak mówi o rozwoju technologii 
wznoszenia obiektów budowlanych

KONFERENCJA „BUDOWNICTWO 
MIESZKANIOWE W POLSCE”
28.05.2007 r. odbyła się konferencja po-
święcona uwarunkowaniom ekonomicz-
nym i nowym technologiom w budow-
nictwie mieszkaniowym pod patronatem 
i z udziałem ministra budownictwa 
Andrzeja Aumillera. Oprócz Izby orga-
nizatorami konferencji byli: Akademia 
Ekonomiczna, Wydział Budownictwa, 
Architektury i Inżynierii Środowiska PP 
i Nickel Technology Park Poznań.

DYREKTOR EWA ŚLĘZAK W IZBIE
20 listopada 2007 r. w sali konferencyj-
nej biurowca DELTA odbyło się spotka-
nie z Ewą Ślęzak – dyrektorem Wydziału 
Infrastruktury Wielkopolskiego Urzędu 
Wojewódzkiego. Tematem spotkania 
były Decyzje i postanowienia wydawane 
na podstawie ustawy „Prawo budowlane” 
– weryfikacja tych decyzji przez organ 
wyższej instancji.
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2008 rok
BUDMA 2008
Na BUDMIE minister Olgierd Dziekoński 
wręczył odznaki Za zasługi dla budownictwa 
pani Izabeli Klimaszewskiej i panom An-
drzejowi Boruszakowi, Zenonowi Kierczyń-
skiemu, Kazimierzowi Matłoce, Marianowi 
Nicklowi, Markowi Szczęsnemu, Ryszardowi 
Szulcowi i Januszowi Wolakowi. 
Prezydent Marek Szczęsny wspólnie z mi-
nistrem Olgierdem Dziekońskim wyróżnił 
Złotą honorową odznaką WIB panów Anto-
niego Zywerta i Zdzisława Szygendę.

Od lewej Elżbieta Helena Janiszewska-Kuropatwa, Marek Szczęsny, Krzysztof Tchórzewski, Olgierd 
Dziekoński, Izabela Klimaszewska, Zbigniew Rynasiewicz, Andrzej Boruszak, Jan Grabkowski, Kazimierz 
Matłoka, Janusz Wolak, Piotr Florek, Marian Nickel, Przemysław Trawa i Ryszard Szulc (ATANER)

NOWA PERSPEKTYWA ROZWOJU 
DLA PRZEDSIĘBIORSTW – FUNDU-
SZE UNIJNE 2007 – 2013
11 lutego 2008 r. odbyło się seminarium po-
święcone funduszom unijnym. Seminarium 
spotkało się z dużym zainteresowaniem 
zarówno członków WIB, jak i też członków 
MBA Clubu oraz przedsiębiorców.

EURO 2012
20 marca 2008 r. odbyła się konferencja 
z wojewodą wielkopolskim Piotrem Flor-
kiem poświęconą budownictwu w kontek-
ście EURO 2012.

POZNAŃ NA EURO 2012
29 maja 2008 r. w sali konferencyjnej 
biurowca DELTA odbyło się spotkanie 
z udziałem prezydenta Ryszarda Grobelnego 
i Ryszarda Dembińskiego – wiceprezesa spół-
ki EURO Poznań 2012 poświęcone stanowi 
przygotowań Poznania do EURO 2012.

Dr inż. Marek Szczęsny i prezydent Ryszard Grobelny

Uczestnicy konferencji

ZMIANA SIEDZIBY IZBY
Od listopada 2008 r. Izba ma nową siedzi-
bę w biurowcu OMEGA.

Nowa siedziba Izby mieści się na pierwszym piętrze
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JERZY WITCZAK NA  SPOTKANIU W IZBIE
21 października 2008 roku w sali konferencyjnej 
biurowca DELTA odbyła się konferencja Wybrane 
obiekty użyteczności publicznej Poznania w ocenie 
nadzoru budowlanego. Przyczyny katastrofy budow-
lanej w Swarzędzu z udziałem Jerzego Witczaka – 
wielkopolskiego wojewódzkiego inspektora nadzoru 
budowlanego.
W konferencji licznie uczestniczyli członkowie Wiel-
kopolskiej Izby Budownictwa, przedstawiciele firm 
budowlanych, biur projektów, branżowych izb i sto-
warzyszeń, MBA Clubu, a także instytucji nadzoru 
i Wydziału Budownictwa Politechniki Poznańskiej.

Od lewej Zenon Kierczyński, Jerzy Witczak i Marek Szczęsny

ZSB LIDEREM 
INNOWACJI
W listopadzie 
2008 r. 
Zespół Szkół 
Budowlanych 
otrzymał tytuł 
KRAJOWEGO 
LIDERA INNO-
WACJI.

WOJCIECH WIERZBICKI O SUKCESIE
Miękkie czynniki zarządzania wewnątrz firmy i w jej otoczeniu 
jako element sukcesu firmy to temat seminarium, jakie odbyło 
się 9 grudnia 2008 r. w siedzibie BZ WBK.
Wojciech Wierzbicki 
– menedżer z ogromną 
wiedzą i doświadczeniem 
w zakresie zarządzania 
– przedstawił swoje, 
bardzo interesujące, prze-
myślenia o roli miękkich 
czynników w kreowaniu 
sukcesu firmy.
W seminarium poza 
członkami Izby uczestni-
czyli przedstawiciele MBA 
Clubu, Loży Wielkopol-
skiej BCC, Wielkopol-
skiego Klubu Kapitału, 
a także innych bratnich 
organizacji oraz posłowie. Wojciech Wierzbicki

Jeden z uczestników konferencji dr Andrzej Duda, 
obecnie prezydent RP 

TRZECIA KONFERENCJA 
ARBITRAŻOWA
1 marca 2008 r. odbyła się konferencja 
poświęcona sądownictwu polubownemu 
Arbitraż i mediacja w teorii i w praktyce. 
Konferencja zorganizowana przez Wielko-
polską Izbę Budownictwa, Nowotomyską 
Izbę Gospodarczą, Wyższą Szkołę Pedago-
giki i Administracji w Poznaniu, Polskie 
Stowarzyszenie Arbitrażu i Mediacji oraz 
Europejskie Stowarzyszenie Studentów 
Prawa ELSA Poznań zgromadziła rekor-
dową liczbę uczestników. Część uczestni-
ków musiała skorzystać zorganizowanych 
w trybie pilnym dostawek. W konferencji 
uczestniczyło przeszło 320 osób.
Moduł poświęcony mediacji prowadził  
Zenon Kierczyński, prezes zarządu Izby  
i arbiter Stałego Sądu Polubownego przy 
WIB.

Od lewej prezes Zenon Kierczyński, Jakub Stępski



2121

KALENDARIUM

2009 rok RAZEM – PARTNERSTWO NA 
RZECZ RYNKU PRACY 
W ramach współpracy z Wielkopolską 
Izbą Przemysłowo-Handlową oraz Polską 
Izbą Gospodarczą Importerów, Eksporte-
rów i Kooperacji Izba uczestniczyła w pro-
jekcie RAZEM – partnerstwo na rzecz 
rynku pracy  w ramach PROGRAMU 
OPERACYJNEGO KAPITAŁ LUDZKI 
od 1.01.2009 roku do 31.05.2010 roku.

Konferencja inaugurująca projekt „RAZEM 
– partnerstwo na rzecz rynku pracy” odbyła 
się dnia 24 lutego 2009 r. Celem konfe-
rencji było przedstawienie idei partnerstwa 
na rzecz rynku pracy, a także zachęcenie 
firm do zaangażowania się w realizację ce-
lów projektu poprzez udział w cyklu warsz-
tatów związanych z planowaniem kapitału 
ludzkiego w przedsiębiorstwach.

28 marca 2009 r. odbyła się ogólnopolska 
konferencja z cyklu Arbitraż i mediacja 
w teorii i praktyce pt. Arbitraż i mediacja 
gospodarcza w Nowotomyskim Ośrodku 
Kultury w Nowym Tomyślu. 
Konferencja spotkała się z ogromnym 
zainteresowaniem. Do Nowego Tomyśla 

przybyło około 360 osób. Konferencja 
przyczyniła się do popularyzacji wiedzy 
na temat arbitrażu i mediacji w gronie 
przedsiębiorców, a także prawników 
świadczących obsługę prawną firm. Przy-
czyniła się również do wzrostu znajomo-
ści Sądu WIB.

Uczestnicy konferencji

MINISTER TADEUSZ ZAJĄC W IZBIE
15 kwietnia 2009 r. odbyło się seminarium 
na temat „Państwowa Inspekcja Pracy 
a firmy budowlane”.

W seminarium ze strony Inspekcji uczest-
niczyli: minister Tadeusz Jan Zając – głów-
ny inspektor pracy, Krzysztof Fiklewicz 
– okręgowy inspektor pracy i Krzysztof 
Duda – nadinspektor pracy.

Minister Tadeusz Jan Zając podsumowuje dyskusję

KOLEJNA KONFERENCJA ARBITRAŻOWA

DOMY PASYWNE
W maju 2009 r. odbyło się semina-
rium poświęcone domom pasywnym.
Na seminarium dr hab. inż. arch. 
Sławomir Rosolski i dr inż. Błażej 
Zgoła zapoznali uczestników z bu-
downictwem pasywnym.

Dr inż. Błażej Zgoła mówi o budownictwie pasywnym

Dr hab. inż. arch. Sławomir Rosolski przedstawia Osiedle 
Wiktoriańskie w Zalasewie
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W seminarium zorganizowa-
nym 24 września 2009 r. licz-
nie uczestniczyli przedstawicie-
le firm budowlanych zarówno 
z grona członków Izby, jak i też 
firm niezrzeszonych.

Referaty wygłosili dr Barbara 
Jankowska z uniwersytetu 
Ekonomicznego w Poznaniu 
i Marek Michalak, prezes 
zarządu Gdańskiego Klastra 
Budowlanego.

Jacek Tomczak, poseł na Sejm 
RP, członek komisji przygoto-
wującej projekt ustawy o kon-
cesjach, mówił o koncesjach 
na roboty budowlane jako 
szansie dla firm budowlanych.
Mecenas Tomasz Skoczyński, 
ekspert komisji, przedstawił 
bardzo interesującą prezentację 
dotyczącą praktycznych spo-
sobów ubiegania się o koncesję 
na roboty budowlane lub usługi.
Na zakończenie uczestnicy 
seminarium mieli okazję wysłu-
chać profesjonalnego wystąpie-
nia Karola Szejna – przedsta-
wiciela firmy VIESSMANN 
na temat nowoczesnych 
systemów grzewczych w budow-
nictwie mieszkaniowym.

WARSZTATY W RAMACH PROJEKTU „RAZEM – 
PARTNERSTWO NA RZECZ RYNKU PRACY”

Dr inż. Zenon Kierczyński mówi o tworzeniu klastrów

Pierwsze warsztaty realizowane w ramach projektu odbyły się 5 
i 6 maja 2009 r. Kolejne miały miejsce 9 i 10 czerwca 2009 roku. 
Następne 29 i 30 września 2009 r.

SEMINARIUM „ROLA KLASTRÓW W PODNIESIENIU 
KONKURENCYJNOŚCI BRANŻY BUDOWLANEJ”

Od lewej dr Barbara Jankowska, dr inż. Marek Szczęsny, dr inż. Zenon 
Kierczyński i Marek Michalak

USTAWA Z 9 STYCZNIA 2009 R. O KONCESJI NA 
ROBOTY BUDOWLANE LUB USŁUGI
9 listopada 2009 r. odbyło się seminarium poświęcone ustawie 
z 9 stycznia 2009 r. o koncesji na roboty budowlane lub usługi.

Od lewej mec. Tomasz Skoczyński, poseł Jacek Tomczak, prezes Zenon 
Kierczyński i Karol Szejn

W dyskusji aktywnie uczestniczył 
były minister budownictwa Andrzej 
Aumiller 

„LUBUSKI MISTER BUDOWY” DLA CZŁONKA IZBY FIRMY W.P.I.P.

Wybudowany 
przez W.P.I.P za-
kład LZAE Lumel 
SA został wyróż-
niony w konkursie 
na najlepszy obiekt 
budowlany woje-
wództwa lubuskie-
go i uzyskał tytuł 
„Lubuski Mister 
Budowy” w kate-
gorii budownictwo 
przemysłowe.

Siedziba LZAE LUMEL SA Otwarcie zakładu LZAE Lumel SA – od lewej Wiesław Ocytko 
prezes LZAE Lumel SA, Bolesław J. Stasik, prezes W.P.I.P., 
Krzysztof Kaliszuk zastępca prezydenta Zielonej Góry
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SEMINARIUM „TRUDNOŚCI 
FINANSOWE – JAK Z NIMI 
WALCZYĆ”
8 grudnia 2009 r. na Wy-
dziale Prawa i Administracji 
WSPiA odbyło się seminarium 
nt.  „Trudności finansowe – jak 
z nimi walczyć”.
Prezes Zenon Kierczyński 
przedstawił referat na temat 
Trudności finansowe z punktu 
widzenia szefa firmy.

WIGILIA 2009
Na Wigilii Bożego Naro-
dzenia Anno Domini 2009 
po raz pierwszy wystąpił 
z jasełkami teatrzyk TY-
GIELEK z Zespołu Szkół 
Budowlanych, dla którego 
Izba pełni rolę organu pro-
wadzącego.

Szkolni artyści i jasełka

2010 rok
BUDMA 2010
Na naszym stoisku 
gościła Śląska Izba Bu-
downictwa.
Złote honorowe odznaki 
Izby otrzymali prezes 
Izabela Klimaszewska 
i prezes Michał Parysek, 
a prezes Janusz Wolak 
otrzymał Medal Przy-
jaciela Zespołu Szkół 
Budowlanych.

USTAWA „PRAWO ZAMÓWIEŃ  
PUBLICZNYCH”
Izba z inicjatywy prezesa wspólnie z innymi 
organizacjami branżowymi podjęła starania 
w sprawie wypracowania propozycji zmian 
Pzp. Sygnatariuszami wystąpienia oprócz 
WIB było dziesięć izb gospodarczych dzia-
łających w branży budowlanej.
W wystąpieniu wskazano między innymi 
na zasadność zdefiniowania i wprowadze-
nia do systemu prawnego pojęcia „rażąco 
niskiej ceny” oraz uściślenia terminu wyko-
nania przedmiotu zamówienia.

PREZES JAN TUSZYŃSKI 
ODZNACZONY
Na wniosek Izby prezes Jan Tuszyński 5 lutego 
2010 r. otrzymał honorową odznakę „Za za-
sługi dla województwa wielkopolskiego”.

Stoisko Izby

Od lewej minister Piotr Styczeń, prezydent Marek 
Szczęsny, prezes Izabela Klimaszewska i prezes 
Michał Parysek

Prezes Janusz Wolak (po prawej) przyjmuje 
gratulacje od wojewody Piotra Florka

„RAZEM – PARTNERSTWO NA RZECZ RYNKU PRACY” – KOLEJNE WARSZTATY

Marszałek Wojciech Jankowiak dokonuje aktu 
dekoracji

9 marca 2010 
miało miejsce 
seminarium na te-
mat „Zarządzanie 
wiekiem”.

KOLEKTORY SŁONECZNE JAKO 
NIEWYCZERPALNE I CZYSTE 
EKOLOGICZNIE ŹRÓDŁO ENERGII
31 maja 2010 r. odbyło się seminarium 
poświęcone wykorzystaniu energii sło-
necznej. Profesjonalna prezentacja przed-
stawiona przez dyrektora Piotra Antczaka 
z Kingspan Renewables Ltd wzbogacona 
eksponatami, poszerzyła wiedzę uczest-
ników seminarium na ten temat, a także 
pozwoliła poznać najnowsze światowe 
osiągnięcia techniki solarnej.

Uczestnicy seminarium
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Starosta Jan Grabkowski podpisuje akt erekcyjny

DZIEŃ BUDOWLANYCH 2010
1 października 2010 r. odbyła się uroczystość Dnia Budowlanych 
2010 zorganizowana pod honorowym patronatem Cezarego Gra-
barczyka ministra infrastruktury.
W trakcie uroczystości minister Piotr Styczeń i wojewoda Piotr 
Florek wręczyli odznaki „Za zasługi dla budownictwa” zasłużo-
nym członkom Izby. Następnie minister Piotr Styczeń i woje-
woda Piotr Florek razem z prezydentem Markiem Szczęsnym 
wręczyli złote honorowe odznaki Izby nadane decyzją rady Izby. 
Wyróżniono posła Michała Stuligrosza, okręgowego inspektora 
pracy Krzysztofa Fiklewicza i prezesa Kazimierza Matłokę.

Prezes Ryszard Szulc wita uczestników uroczystości

AKT EREKCYJNY 
GALERII MM
23 czerwca 2010 r. 
odbyła się uroczy-
stość podpisania 
i wmurowania aktu 
erekcyjnego Galerii 
MM – inwestycji 
członka Izby firmy 
ATANER.

„RYNKI FINANSOWE 
W TWOJEJ FIRMIE”
24 czerwca 2010 r. odbyła się konferencja 
zorganizowana przy współudziale człon-
ka Izby BZ WBK SA „Rynki finansowe 
w twojej firmie”.
Maciej Reluga, główny ekonomista 
BZ WBK mówił o perspektywach złotego. 
Z kolei dyrektor Grzegorz Taraszkiewicz 
przedstawił ciekawy temat „Zmienność 
złotego i jej wpływ na efektywność strate-
gii zabezpieczających”. Od lewej dyrektor Maciej Reluga, dyrektor Katarzyna Kamińska, prezes Zenon Kierczyński 

i  dyrektor Grzegorz Taraszkiewicz

WIZYTA PRZEDSTAWICIELI ZRZESZENIA PRZEMYSŁU 
BUDOWLANEGO BERLINA I BRANDENBURGII
7 i 8 lipca 2010 r. gościliśmy w Izbie przedstawicieli Zrzeszenia 
Przemysłu Budowlanego Berlina i Brandenburgii panów Axela 
Wunschela i Franka Buckrama. W spotkaniu uczestniczyli prezes 
Zenon Kierczyński z Izby oraz dyrektor Arkadiusz Dratwa i Maciej 
Jóźwiak z Zespołu Szkół Budowlanych.

Rozmowy o współpracy – od lewej Axel Wunschel, Frank Buckram 
i Maciej Jóźwiak

W Zespole Szkół Budowlanych z dyrektorem Arkadiuszem Dratwą (pierwszy 
po lewej)

Od prawej prezes Krzysztof Dybizbański, prezes Krzysztof Raczek i prezes 
Ryszard Szulc z firmy OPAL z wojewodą Piotrem Florkiem i ministrem Piotrem 
Styczniem
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NAZIEMNA TELEWIZJA CYFROWA
22 listopada 2010 r. odbyło się semina-
rium „Naziemna telewizja cyfrowa już wy-
startowała w Wielkopolsce – co to znaczy 
dla budowlańców?”
Jacek Silski prezes zarządu Polskiej Izby 
Radiodyfuzji Cyfrowej omówił konse-
kwencje nowych uregulowań dla branży 
budowlanej. Potem Wojciech Wierzbicki 
opowiedział o swojej wyprawie w Hi-
malaje do Nepalu, Buthanu i Tybetu 
– krajów rzadko odwiedzanych przez 
turystów. Od lewej prezes Jacek Silski, prezes Zenon Kierczyński i Wojciech Wierzbicki budowlaniec i podróżnik

2011 rok
BUDMA 2011
Minister Piotr Styczeń wręczył zasłużo-
nym członkom Izby odznaki „Za zasługi 
dla budownictwa” nadane przez ministra 
infrastruktury na wniosek Izby. Zostali 
wyróżnieni Zdzisław Pocztowy i Bolesław 
Jerzy Stasik.

Prezes Bolesław Jerzy Stasik, minister Piotr Styczeń 
i Zdzisław Pocztowy

Minister Piotr Styczeń z prezydentem 
Markiem Szczęsnym wręczyli złote honorowe 
odznaki Izby nadane decyzją rady Izby 
marszałkowi Wojciechowi Jankowiakowi 
i dyrektorowi Arkadiuszowi Dratwie.

Prezydent Marek Szczęsny, dyrektor Arkadiusz 
Dratwa, minister Piotr Styczeń i marszałek 
Wojciech Jankowiak

Izba została uhonorowana przez prezesa 
Andrzeja Byrta jubileuszowym medalem 
z okazji dziewięćdziesięciolecia MTP.

DZIEŃ BUDOWLANYCH 2011
14 października 2011 r. odbyła się uroczy-
stość Dnia Budowlanych 2011 zorganizowa-
na pod honorowym patronatem pana Ceza-
rego Grabarczyka ministra infrastruktury.
Minister Piotr Styczeń wręczył odznaki 
„Za zasługi dla budownictwa” zasłużonym 

członkom Izby Krzysztofowi Kruszonie 
– prezesowi firmy AGROBEX (w imieniu 
prezesa Krzysztofa Kruszony odznakę 
odebrał dyrektor Dariusz Kułek) i Ryszar-
dowi Szymańskiemu – prezesowi firmy 
BAUMIT.

Minister Piotr Styczeń, prezydent Marek Szczęsny i posłanka Krystyna Łybacka
Następnie minister Piotr Styczeń z prezydentem Markiem Szczęsnym wręczyli złotą hono-
rową odznakę Izby poseł Krystynie Łybackiej.

Dyplom i statuetkę „Przyjaciela Izby” 
z numerem jeden z rąk ministra i prezydenta 
otrzymał dyrektor Jerzy Gładysiak.

Dyrektor Jerzy Gładysiak i minister Piotr Styczeń

KONFERENCJA NAUKOWA 
„PRAKTYCZNE ASPEKTY 
ARBITRAŻU I MEDIACJI”
Konferencja zorganizowana we współpracy 
z WSPiA w Poznaniu odbyła się 18 paź-
dziernika 2011 r. Patronat honorowy nad 
konferencją objął minister sprawiedliwości 
Krzysztof Kwiatkowski.

Prezes Zenon Kierczyński wygłasza referat 
Dlaczego arbitraż? – z doświadczeń Gospodarczego 
Sądu Arbitrażowego przy Wielkopolskiej Izbie 
Budownictwa
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PROJEKT NOWELIZACJI USTAWY „PRAWO ZAMÓWIEŃ 
PUBLICZNYCH”
Jednym z bardzo ważnych działań podjętych przez Izbę wspólnie 
z innymi organizacjami branżowymi był projekt nowelizacji usta-
wy „Prawo zamówień publicznych”. Izba była inicjatorem wypra-
cowania propozycji zmian Pzp.
Wystąpienie w tej sprawie zostało przesłane 10 czerwca 2011 r. 
do posła Adama Szejnfelda przewodniczącego sejmowej komisji 
„Przyjazne państwo”. 13 czerwca 2011 r. odbyło się spotkanie z po-
słem Adamem Szejnfeldem. Przedstawicielami Izby do kontaktów 
z komisją „Przyjazne państwo” zostali członek rady, prezes Henryk 
Paech i prezes Zenon Kierczyński. Uczestniczyli w dwu posiedze-
niach komisji 16 czerwca 2011 roku oraz 29 czerwca 2011 roku.
Po posiedzeniu komisji w Rzeczypospolitej ukazał się tekst 
„Urzędnik wytłumaczy się, dlaczego wybrał to, co tanie”. Znalazły 
się tam wypowiedzi na temat konieczności wprowadzenia poza 
ceną innego kryterium. Prezes Zenon Kierczyński wyraził obawę, 
że może to być martwy przepis. Można przecież wprowadzić do-
datkowe kryterium o wadze 0,1%. Nie będzie ono miało wpływu 
na wybór oferty, a zwolni urzędników z konieczności tłumaczenia 
się z podjętej decyzji o wyborze oferty.

ODZNAKA HONOROWA „ZA ZASŁUGI 
DLA WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO”

INWESTYCJE INFRASTRUKTURALNE W POZNANIU 
NA EURO 2012
15 kwietnia 2011 r. odbyło się seminarium, w ramach którego 
o inwestycjach infrastrukturalnych Euro 2012 w Poznaniu mówił 
dr Andrzej Nowakowski prezes zarządu firmy INFRASTRUKTU-
RA EURO POZNAŃ 2012 Sp. z o. o.

Prezes Kazimierz Matłoka

Propozycje nowelizacji Pzp złożone przez przedstawicieli Izby 
spotkały się z pozytywną reakcją ze strony komisji. O posiedzeniu 
komisji pisał „Puls Biznesu” w materiale „Nie będzie dumpingu 
cenowego”.

Znalazło się w nim stwierdzenie „Przedsiębiorcy obydwoma 
rękami głosują za rozwiązaniami zwalczającymi taniochę w prze-
targach”.
Niestety na kolejnym posiedzeniu komisji 26 lipca 2011 r. 
(przedstawiciele Izby nie zostali na nie zaproszeni) wiceprezes 
UZP Dariusz Piasta poinformował, że Urząd stoi na stanowisku, 
że nie ma uzasadnienia do nowelizacji ustawy Pzp i że jest to sta-
nowisko uzgodnione ze stroną rządową.
27 lipca 2011 r. w „Rzeczypospolitej” ukazał się artykuł „Rząd 
przeciwko zmianie przepisów o przetargach”.

Izba nie zaprzestała działań w sprawie nowelizacji ustawy Pzp. 
Ostatecznie w lutym 2012 r. UZP zmienił stanowisko w sprawie 
nowelizacji Pzp, co potwierdza artykuł w „Rzeczypospolitej” – 
„Rewolucja zamówieniach publicznych”

W artykule napisano, że projekt nowego prawa zamówień publicz-
nych przewiduje obowiązek tłumaczenia się ze zbyt niskiej ceny 
złożonej w przetargu.

10 listopada 
2011 r. prezes 
Kazimierz Matłoka 
został uhonoro-
wany za zasługi 
dal województwa 
wielkopolskiego.
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2012 rok NOWELIZACJA USTAWY „PRAWO 
ZAMÓWIEŃ PUBLICZNYCH”
Jednym z bardzo ważnych działań podjętych 
przez Izbę wspólnie z innymi organizacjami 
branżowymi było kontynuowanie działań 
na rzecz nowelizacji ustawy „Prawo zamówień 
publicznych” (temat został omówiony wcześniej).

BUDMA 2012

Prezes Stanisław Kruk ze Złotym Medalem za Długoletnią Służbę

Na BUDMIE minister Piotr Styczeń i wojewoda Piotr Florek wręczyli Medal Złoty 
za Długoletnią Służbę prezesowi Stanisławowi Krukowi i Medal Brązowy za Długolet-
nią Służbę Jackowi Wernerowi. W uroczystości uczestniczył między innymi wicepremier 
Janusz Piechociński.

Wicepremier Janusz Piechociński

28 września 2012 r. odbyła się uroczysta gala 
dwudziestolecia.
Izba otrzymała na wniosek Krajowej Izby 
Gospodarczej odznakę honorową „Za zasługi 
dla województwa wielkopolskiego”.
Wojewoda Piotr Florek uhonorował Izbę meda-
lem Witolda Celichowskiego.
Z kolei Zarząd Krajowy Związku Zawodowe-
go „Budowlani” wyróżnił Izbę MEDALEM 
120-LECIA RUCHU ZAWODOWEGO 
BUDOWLANYCH.
Na gali Medal Złoty za Długoletnią Służbę 
otrzymali: Zbigniew Borucki, Józef Dolata, 
Ryszard Kaźmierczak, Krzysztof Lipiecki, 
Wiesław Mroczkowski, Marian Nickel, Jerzy 
Polaszewski, Zdzisław Pocztowy, Bolesław 
Jerzy Stasik, Marek Świtała, Jarosław Wojcie-
chowski, Janusz Wolak.
Z kolei Medalem Srebrnym za Długoletnią 
Służbę zostali odznaczeni: Krzysztof Raczek 
i Jacek Sowiński.
Natomiast zasłużeni pracownicy firm członkow-
skich otrzymali odznaki „Za zasługi dla budow-
nictwa”. Byli to: Artur Dzionk, Henryk Fabiś, 
Alina Gorynia i Wojciech Szała.
Na wniosek Izby Krajowa Izba Gospodarcza 
wyróżniła złotą honorową odznaką KIG osoby 
zasłużone dla samorządu gospodarczego. 
Odznaki otrzymali: Andrzej Erenz, Stanisław 
Jęch, Marek Szczęsny, Paweł Szkudlarek, 
Ryszard Szulc.

GALA DWUDZIESTOLECIA WIELKOPOLSKIEJ IZBY BUDOWNICTWA

Odznaka honorowa „Za zasługi dla województwa 
wielkopolskiego” nadana Izbie

Od lewej Wiesław Mroczkowski, Marian Nickel, 
Jerzy Polaszewski i minister Piotr Styczeń.

Od lewej dr Andrzej Arendarski, Andrzej Erenz, Stanisław Jęch, dr inż. Marek Szczęsny, Ryszard Szulc 
i Maciej Szkudlarek odbierający odznakę w imieniu ojca Pawła Szkudlarka
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Minister Piotr 
Styczeń został uho-
norowany statuetką 
„Przyjaciela Izby”. 
Minister jest zwią-
zany z Izbą od 2006 
roku. Od tego 
czasu jest gościem 
wszystkich ważnych 
wydarzeń organizo-
wanych przez Izbę.
Galę zakończył 
koncert Zbigniewa 
Wodeckiego.

Uczestnicy spotkania wigilijnego zor-
ganizowanego w Domu Żołnierza mieli 
okazję obejrzeć jasełka przygotowane przez 
Teatrzyk TYGIELEK z Zespołu Szkół 
Budowlanych.

WIGILIA 2012

2013 ROK

GALA DWUDZIESTOLECIA WIELKOPOLSKIEJ IZBY BUDOWNICTWA c.d.

KONFERENCJA ARBITRAŻOWA
15 stycznia 2013 r. Izba we współpracy 
z WSPiA zorganizowała kolejną konferen-
cję naukową z cyklu „Arbitraż i mediacja 
w teorii i praktyce“. Patronat honorowy 
objął ówczesny minister sprawiedliwości 
Jarosław Gowin.
Moderatorem trzech z czterech modułów 
konferencji był Zenon Kierczyński, który wy-
głosił także referat „Niektóre aspekty współ-
pracy centrum mediacji z sądem na przykła-
dzie Centrum Mediacji Gospodarczej przy 
Wielkopolskiej Izbie Budownictwa”.
W konferencji uczestniczyło 23 prelegentów.

BUDMA 2013
Na tradycyjnym corocznym 
bankiecie Izby uhonorowano 
zasłużonych członków Izby.

IX OGÓLNOPOLSKIE DNI 
PRAKTYK PRAWNICZYCH
Izba aktywnie uczestniczyła w IX OGÓL-
NOPOLSKICH DNIACH PRAKTYK 
PRAWNICZYCH w marcu 2013 r. w Col-
legium Iuridicum Novum UAM.
Studenci prawa mieli okazję wysłuchać 
interesujących referatów na temat mediacji 
i arbitrażu przygotowanych przez mec. 
Ewę Przybylską Katarzyniak – mediatora 
Centrum Mediacji Gospodarczej przy Izbie 
oraz przez Zenona Kierczyńskiego – wice-
prezesa Gospodarczego Sądu Arbitrażowe-
go w Poznaniu.

„MEDIACJA DLA MIASTA”
Prezes Zenon Kierczyński uczestniczył 
w konferencji zorganizowanej w Urzędzie 
Miasta Poznania „Mediacja dla miasta” 
18 października 2013 r. Wygłosił referat 
zawierający analizę współpracy centrum 
mediacji z sądem na przykładzie Centrum 
Mediacji Gospodarczej przy Wielkopol-
skiej Izbie Budownictwa.

MIESZKANIE DLA MŁODYCH
14 października 2013 r. odbyło się semina-
rium „MIESZKANIE DLA MŁODYCH 
– konsultacje przed senackimi pracami nad 
ustawą”.
Podczas seminarium wywiązała się ożywiona 
dyskusja, którą podsumowali senator Marek 
Ziółkowski, poseł Jacek Tomczak i prezydent 
Marek Szczęsny.

WIGILIA 2013
19 grudnia 2013 r. w sali konferencyjnej w biurowcu 
OMEGA odbyła się tradycyjna Wigilia Wielkopol-
skiej Izby Budownictwa.

Jasełka w wykonaniu Teatrzyku TYGIELEK
Odznaczony prezes Roman Bauta 
i wojewoda wielkopolski Piotr Florek

Poseł Jacek Tomczak – moderator

Prof. dr hab. Marek Ziółkowski, senator, 
przewodniczący Komisji Gospodarki 
Narodowej Senatu
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BUDYNEK DWORCA KOLEJOWEGO 
– POZNAŃ GŁÓWNY
Izba wspólnie z Wielkopolską Okręgową 
Izba Inżynierów Budownictwa zorga-
nizowała 10 lutego 2014 r. konferencję 
prasową, której celem było wyrażenie 
stanowiska obu izb w obronie historyczne-
go budynku dworca kolejowego – Poznań 
Główny.
Na konferencji stwierdzono, że konieczne 
jest, aby stary dworzec chociaż częściowo 
zachował funkcje służące pasażerom. Po-
łożenie dworca jest optymalne w stosunku 
do peronów. Budynek powinien powrócić 
do historycznej ceglanej elewacji. Obie 
Izby wyraziły stanowcze stanowisko 
w obronie historycznego wyglądu elewacji 
dawnego dworca kolejowego.

Zespół firmy CIEPŁOWNIK EKOINWESTYCJE 
– stoi prezes Krzysztof Lipiecki

2014 rok

„MIESZKANIE DLA MŁODYCH”
26 czerwca 2014 r. odbyła się konferencja 
PROGRAM „MIESZKANIE DLA MŁO-
DYCH” DZIŚ.

FIDIC
2 lipca 2014 r. Izba zorganizowała szkole-
nie dla firm członkowskich FIDIC WA-
RUNKI KONTRAKTOWE A POLSKIE 
PRAWO.

24 października 2014 r. odbyła się uro-
czysta gala z okazji Dnia Budowlanych 
2014, nad którą honorowy patronat objęła 
wicepremier Elżbieta Bieńkowska.
W trakcie gali wojewoda Piotr Florek od-
znaczył w imieniu prezydenta RP zasłużo-
nych pracowników firm członkowskich.

27 listopada 2014 r. odbyła się konferencja z udziałem 
miejskiego konserwatora zabytków mgr Joanny Bie-
lawskiej Pałczyńskiej. Temat przewodnim konferencji 
była dbałość o zabytki architektury stolicy wielkopolski 
a rozwój współczesnego budownictwa w Poznaniu.

Wiceprezes Gospodarczego Sądu Arbitrażowego Zenon 
Kierczyński wygłosił referat „Znaczenie mediacji i arbitrażu 
dla przedsiębiorców i środowisk prawniczych”.

Uczestnicy szkolenia

Od lewej prezes Krzysztof Kruszona, poseł Jacek 
Tomczak i prezydent Marek Szczęsny
O programie MdM z perspektywy Wiel-
kopolski mówił wojewoda Piotr Florek, 
a o pierwszym półroczu obowiązywania 
programu mówił Paweł Orłowski, podse-
kretarz stanu w Ministerstwie Infrastruk-
tury i Rozwoju.

„CENTRA  
ARBITRAŻU 
I MEDIACJI”
25 sierpnia 2014 r. w auli 
Uniwersytetu Ekono-
micznego w Poznaniu 
odbyła się konferencja 
otwierająca ogólnopolski 
projekt „Centra arbitrażu 
i mediacji”. Prezydent 
Marek Szczęsny podpisał 
akt powołania Wielkopol-
skiego Centrum Arbitrażu 
i Mediacji.

Podpisanie aktu – drugi od lewej prezydent Marek Szczęsny

Akt dekoracji prezes Marii Lipieckiej

Medal Złoty za Długoletnią Służbę 
otrzymali: Maria Lipiecka, Remigiusz 
Krawczyk, Mieczysław Porada i Zbigniew 
Rączy, natomiast Medal Srebrny za 
Długoletnią Służbę otrzymały: Ewa 
Koczorowska i Ewa Pelz.
Minister infrastruktury i rozwoju nadał 
odznakę „Za zasługi dla budownictwa” 
Aleksandrowi Brychowi i Przemysławowi 
Koniecznemu.

Joanna Bielawska Pałczyńska mówi 
o współpracy z architektami w zakresie 
ochrony obiektów zabytkowych

Konferencja zgromadziła blisko stu uczestników. 
Dyskutowano między innymi o Poznańskim Żelazku 
i o dworcu PKP.

Sala w OMEDZE wypełniona po brzegi

Odznakę honorową „Za zasługi dla woje-
wództwa wielkopolskiego”, na wniosek Wiel-
kopolskiej Izby Budownictwa, otrzymała 
firma CIEPŁOWNIK EKOINWESTYCJE.

DZIEŃ BUDOWLANYCH

ZABYTKI ARCHITEKTURY STOLICY WIELKOPOLSKI
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ZADYSZKA… A NIE ŚMIERĆ KLINICZNA
Szefowie firm i menedżerowie uczestniczący w seminarium 23 li-
stopada 2015 r. „Ustawa prawo restrukturyzacyjne – szanse i zagro-
żenia dla przedsiębiorcy” wysłuchali ciekawego wykładu na temat 
nowych rozwiązań obowiązujących od 1 stycznia 2016 roku.

2015 rok
„POZNAŃ – MIASTO Z PRZYSZŁOŚCIĄ”
30 stycznia 2015 r. odbyło się spotkanie z nowo wybranym pre-
zydentem Poznania Jackiem Jaśkowiakiem. Prezydentowi towa-
rzyszyli: wiceprezydent –Maciej Wudarski, Joanna Bielawska-Pał-
czyńska – miejski konserwator zabytków, Elżbieta Janus – dyrektor 
Miejskiej Pracowni Urbanistycznej, Andrzej Nowak – dyrektor 
Wydziału Urbanistyki i Architektury i Paweł Łukaszewski – po-
wiatowy inspektor nadzoru budowlanego.

USTAWA DEWELOPERSKA 
W PRAKTYCE
3 marca 2015 r. odbyła się konferen-
cja „Ustawa deweloperska w prak-
tyce” z udziałem Doroty Karczew-
skiej wiceprezes Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów.
Prezes Dorota Karczewska 
skupiła się na dwóch tematach 
dotyczących – ustawa w dotych-
czasowym kształcie oraz założe-
nia nowelizacji ustawy.

Konferencja odbyła się 16 kwietnia 2015 r. 
Uczestniczyli w niej: Paweł Orłowski – podsekretarz 
stanu w Ministerstwie Infrastruktury i Rozwoju, 
Piotr Florek – wojewoda wielkopolski, poseł 
Jacek Tomczak, poseł Waldy Dzikowski, Konrad 
Płochocki – dyrektor Polskiego Związku Firm 
Deweloperskich, Piotr Styczeń – były minister 
odpowiedzialny za przygotowanie i wdrożenie 
MdM, a także liczni przedstawiciele środowiska 
deweloperskiego z regionu Wielkopolski oraz media.

PREMIER JANUSZ PIECHOCIŃSKI 
W IZBIE
15 czerwca 2015 r. odbyła się konferen-
cja z udziałem  Janusza Piechocińskiego 
– wicepremiera, ministra gospodarki 
„ZAMIERZENIA RZĄDU DO-
TYCZĄCE UDOGODNIEŃ DLA 
PRZEDSIĘBIORCÓW”.
W konferencji uczestniczyli licznie przed-
stawiciele Wielkopolskiej Izby Budownic-
twa i z pozostałych izb z Wielkopolski.

Prezydent Jacek Jaśkowiak w swoim wystąpieniu podkreślił, 
że Poznań musi być przede wszystkim przyjazny dla mieszkańców, 
którzy są ważniejsi od turystów.

Prezes Dorota Karczewska

Postępowanie restrukturyzacyjne, definicja zagrożenia niewypła-
calnością i konieczność sanacji przyczyn, a nie objawów kryzysu, 
zdominowały wystąpienie prezesa Andrzeja Głowackiego.

Uczestnicy konferencji oraz premier Janusz Piecho-
ciński i prezydent Marek Szczęsny

Trwająca dwie godziny konferencja 
spotkała się z ogromnym zainteresowa-
niem ze strony organizacji gospodarczych 
i przedstawicieli biznesu.

Minister Paweł Orłowski mówi o planowanych korektach 
w programie MdM

KONFERENCJA „NOWELIZACJA PROGRAMU MDM”

Piotr Styczeń odpowiada na krytyczne 
uwagi wobec programu MdM
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PROBLEMY INWESTYCYJNE 
POZNANIA (W TYM 
MIESZKALNICTWO)
9 października 2015 r. odbyła się konferen-
cja poświęcona powyższemu tematowi.

JOANNA KLUZIK-ROSTKOWSKA – 
MINISTER EDUKACJI W ZSB
12 marca 2015 r. w ZSB gościła minister 
Joanna Kluzik-Rostkowska.

Minister Joanna Kluzik-Rostkowska z dyrektorem 
ZSB Arkadiuszem Dratwą

Prezydent Arkadiusz Stasica

Po wprowadzeniu wygłoszonym przez 
wiceprezydenta Arkadiusza Stasicę miała 
miejsce ożywiona dyskusja.

Uczestnicy konferencji

Osoby wyróżnione odznaką honorową „Za zasługi dla rozwoju gospodarki Rzeczypospolitej Polskiej” – 
od lewej Józef Dolata, Zenon Kierczyński, Krzysztof Kruszona, Paweł Klepka, minister Tomasz Żuchowski, 
Wiesław Mroczkowski, Krzysztof Lipiecki, Michał Parysek, Paweł Szkudlarek i Jarosław Wojciechowski

2016 rok
Istotnym działaniem było w tym roku promowanie Rogera Sławskiego i jego dzieła. 
Rozpoczęto dwa tematy: konkurs o statuetkę im. Rogera Sławskiego oraz cykl konferencji 
„ROGER SŁAWSKI I JEGO EPOKA”. Dodatkowo Izba wspólnie z ZSB podjęła kroki 
w celu przeniesienia doczesnych szczątków Rogera Sławskiego na Cmentarz Zasłużonych 
Wielkopolan na Wzgórzu Św. Wojciecha w Poznaniu.
Bardzo ważnym zadaniem w 2016 r. były działania na rzecz uregulowania stanu prawnego 
nieruchomości, na której funkcjonuje Zespół Szkół Budowlanych im. Rogera Sławskiego.

BUDMA 2016

ARCHITECTUS 
CIVITATIS NOSTRAE
Izba zgłosiła kandydaturę firmy ATANER 
do nagrody Architectus civitatis nostrae (Bu-
downiczy naszego miasta). Firma została 
pierwszym laureatem nagrody ustano-
wionej przez prezydenta Miasta Poznania 
dla przedsiębiorców realizujących w stolicy 
Wielkopolski inwestycje mieszkaniowe.

Certyfikat LEED®

Certyfikat LEED® o najwyższym standar-
dzie Platinum otrzymała firma W.P.I.P.
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Od lewej aktorzy teatrzyku TYGIELEK z ZSB i ze skrzypcami ksiądz dr Jacek 
Zjawin

KONFERENCJA MIESZKANIE+
17 października 2016 r. odbyła się konferencja poświęcona progra-
mowi MIESZKANIE+.
Uczestnicy wyrazili szereg zastrzeżeń wobec programu. Podeszli 
sceptycznie do jego założeń.

WIGILIA 2016

Od lewej prezes Mirosław Barszcz BGK Nieruchomości, prezydent Marek 
Szczęsny, prezes Zenon Kierczyński i wiceprezydent Poznania Tomasz 
Lewandowski

Uczestnicy konferencji

2017 rok
BUDMA 2017
Podczas targów odbyła się gala z okazji dwudziestopięciolecia Izby 
pod patronatem Andrzeja Adamczyka – ministra infrastruktury 
i budownictwa.
W trakcie gali miało miejsce rozstrzygnięcie konkurs o statuetkę 
im. Rogera Sławskiego.

Od prawej Andrzej Nowak – wielkopolski człowiek roku w budownictwie 
2016, dyrektor Arkadiusz Dratwa ze statuetką dla Zespołu Szkół Budowlanych 
im. Rogera Sławskiego, prezes Ryszard Szulc ze statuetką dla firmy ATNANER 
i prezes Marian Nickel z wyróżnieniem dla PTB NICKEL

Statuetkę przyznano w trzech 
kategoriach:
 ʶ wielkopolska firma roku 
w budownictwie – statuetkę 
otrzymała firma ATANER 
i wyróżnienie firma PTB 
NICKEL,

 ʶ edukacja oraz propagowa-
nie najnowszych rozwiązań 
technologicznych, konstruk-
cyjnych  materiałowych 
w budownictwie – statuetkę 
otrzymał Zespół Szkół 
Budowlanych im. Rogera 
Sławskiego,

 ʶ wielkopolski człowiek roku 
w budownictwie – statuetkę 
otrzymał Andrzej Nowak.

Prezes Bolesław Jerzy Stasik 
odznaczony srebrnym krzyżem zasługi 
i wicewojewoda Marlena Maląg

Od lewej Waldemar Witkowski, prezes Krzysztof Raczek i prezes Krzysztof 
Dybizbański (wyróżnieni odznaką honorową „Za zasługi dla województwa 
wielkopolskiego”) i marszałek Wojciech Jankowiak
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PIERWSZA KONFERENCJA 
Z CYKLU „ROGER SŁAWSKI  
I JEGO EPOKA
Konferencja zorganizowana we współ-
pracy z Politechniką Poznańską, Uni-
wersytetem Artystycznym w Poznaniu 
i ZSB im. Rogera Sławskiego odbyła 
się 24 marca 2017 r. Temat konferencji 
to „TWÓRCZOŚĆ ARCHITEKTA 
W KRAJOBRAZIE WIELKOPOL-
SKICH MIAST I WSI”.
W konferencji uczestniczyło około 
150 osób.

MARIAN NICKEL NAGRODZONY 
PRZEZ FUNDACJĘ ORŁA BIAŁEGO
Podczas uroczystej gali na rydzyńskim 
zamku 9 czerwca 2017 r. Fundacja Orła 
Białego nagrodziła 15 laureatów statuet-
kami Godła Promocyjnego Fundacji Orła 
Białego.

Starania Izby i ZSB 
doprowadziły do pozy-
tywnego finału i 25 marca 
2017 r. odbyła się uroczy-
stość przeniesienia docze-
snych szczątków Rogera 
Sławskiego na Cmentarz 
Zasłużonych Wielkopolan 
na Wzgórzu św. Wojcie-
cha w Poznaniu.

DUALNE KSZTAŁCENIE 
ZAWODOWE 
W NIEMCZECH I POLSCE
4 – 5 października 2017 r. Izba 
zorganizowała we współpracy 
z ZSB im. Rogera Sławskiego 
i z Zakładem Promocji Kształ-
cenia Zawodowego Związku 
Przemysłu Budowlanego 
Berlina i Brandenburgii wizytę 
studyjną „Dualne kształcenie 
zawodowe w Niemczech i Pol-
sce szansą na lepszą, bardziej 
innowacyjną Europę”.

Dr inż. arch. Grażyna Kodym-Kozaczko mówi 
o poznańskim środowisku architektonicznym 
w epoce Rogera Sławskiego

Kondukt pogrzebowy

Wieniec od ZSB

Marian Nickel odbiera statuetkę Orła Białego

Dr inż. Marian Nickel otrzymał statu-
etkę Orła Białego za stworzenie wraz 
z córką Dagmarą Nickel Technology 
Park Poznań – instytucji, w której ludzie 
z pomysłami mogą liczyć na wszech-
stronną pomoc i wsparcie w rozwijaniu 
swojego biznesu.

Uczestnicy wyjazdu Spotkanie w Izbie Rzemieślniczej we Frankfurcie nad Odrą

ROGER SŁAWSKI NA CMENTARZU ZASŁUŻONYCH WIELKOPOLAN
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DZIEŃ BUDOWLANYCH 2017
13 października 2017 roku odbyła się gala 
z okazji Dnia Budowlanych 2017.
Podczas gali dyrektor Ewa Ślęzak Jarczyń-
ska kierująca Wydziałem Infrastruktury 
i Rolnictwa Wielkopolskiego Urzędu 
Wojewódzkiego została uhonorowana złotą 
honorową odznaką Izby w uznaniu działań 
na rzecz tworzenia warunków sprzyja-
jących działalności wielkopolskich firm 
budowlanych.

Złota odznaka WIB dla dyrektor Ewy Ślęzak Jarczyńskiej

Mecenas Leszek Binkowski odbiera akt powołania na prezesa Gospodarczego 
Sądu Arbitrażowego

Odznaczeni honorową odznaką „Za zasługi dla budownictwa” – od lewej 
Roman Bauta, Janusz Hudzik, Mirosław Paech, Jacek Sowiński i marszałek 
Wojciech Jankowiak

Odznaczeni honorową odznaką „Za zasługi dla budownictwa” – od lewej 
Maciej Sworowski, Marek Świtała, Jacek Weiss i marszałek Wojciech Jankowiak

Bogdan Strachanowski dyrektor zarządu firmy KRUSZGEO – członek 
założyciel Izby i jedyny zarządzający firmą od dnia powstania Izby 
uhonorowany złotą odznaką WIB
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2018 rok
BUDMA 2018
Na BUDMIE nastąpiło rozstrzygnięcie kon-
kursu o statuetkę im. Rogera Sławskiego.

„BUDOWNICZOWIE 
NIEPODLEGŁOŚCI”
Druga konferencja z cy-
klu „ROGER SŁAWSKI 
I JEGO EPOKA” miała 
na celu przypomnienie 
dróg, które doprowadziły 
Wielkopolan do odzyskania 
niepodległości.
Konferencja odbyła się 23 
maja 2018 r. w  Teatrze 
Polskim w Poznaniu.

Od lewej wicewojewoda Marlena Maląg, 
prof. dr hab. inż. Józef Jasiczak, Jarosław 
Mikołajewski, prof. dr hab. inż. Tomasz Mróz 
– dziekan Wydziału Budownictwa i Inżynierii 
Środowiska, prezes firmy WUPRINŻ Zbigniew 
Ziała i prezydent dr inż. Marek Szczęsny

Od lewej wicewojewoda Marlena Maląg, Agnieszka 
Hejwosz i prezes Ryszard Szulc

W kategorii WIELKOPOLSKA FIRMA 
ROKU W BUDOWNICTWIE statuetkę 
otrzymała firma WUPRINŻ SA. W ka-
tegorii EDUKACJA statuetkę otrzymał 
Wydział Budownictwa i Inżynierii Środo-
wiska PP. W kategorii WIELKOPOLSKI 
CZŁOWIEK ROKU W BUDOWNIC-
TWIE otrzymał statuetkę prof. dr hab. 
inż. Józef Jasiczak, natomiast wyróżnienie 
Jarosław Mikołajewski.

Na wniosek Izby prezydent Andrzej Duda 
za zasługi w działalności na rzecz rozwoju 
budownictwa odznaczył złotym krzyżem 
zasługi Ryszarda Szulca prezesa firmy 
ATANER, a za wzorowe, wyjątkowo 
sumienne wykonywanie obowiązków wy-
nikających z pracy zawodowej odznaczył 
medalem srebrnym za długoletnią służbę 
Agnieszkę Hejwosz.

Otwarcie konferencji – wiceprezydent Poznania Mariusz Wiśniewski

Dr inż. arch. Gabriela Klause mówi o udziale 
Rogera Sławskiego w polonizacji przestrzeni 
miejskiej Poznania po odzyskaniu niepodległości

Uczestnicy konferencji, na pierwszym planie 
prof. Józef Jasiczak

Jarosław Mikołajewski, kierownik pracow-
ni projektowej konstrukcji stalowych firmy 
CONDIX SA przedstawił bardzo ciekawe 
wystąpienie zatytułowane „Projektowanie 
przemysłowych konstrukcji budowlanych 
inspirowane strukturami biologicznymi 
w aspekcie obliczeń numerycznych”.

Dziekan prof. dr hab. inż. Tomasz Mróz wita 
uczestników

Prezydent dr inż. Marek Szczęsny przedstawia Izbę

Prezes dr inż. Zenon Kierczyński mówi o arbitrażu Prezes Krzysztof Raczek mówi o budowie mostu 
technologicznego dla transportu wapienia 
w fabryce papieru ILIM Koriażma (Rosja)

DZIEŃ WIB NA POLITECHNICE POZNAŃSKIEJ
W czerwcu 2018 r. na Wydziale Budownictwa i Inżynierii Środowiska PP miał miejsce 
Dzień Wielkopolskiej Izby Budownictwa.

Grzegorz Bzura z firmy WUPRINŻ mówi 
o hermetyzacji osadników wstępnych Centralnej 
Oczyszczalni Ścieków w Koziegłowach”
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NOWELIZACJA USTAWY 
DEWELOPERSKIEJ
Bardzo ważnym działaniem w 2018 r. było 
konsultowanie nowelizacji ustawy z dnia 16 
września 2011 r. o ochronie praw nabywcy 
lokalu mieszkalnego lub domu jednoro-
dzinnego tzw. „ustawy deweloperskiej” oraz 
o deweloperskim funduszu gwarancyjnym.
Zarząd Izby doprowadził do wspólnego 
wystąpienia Izby i poniższych organizacji 
z Wielkopolski: Loża Wielkopolska BCC, 
Polska Izba Gospodarcza Importerów, 
Eksporterów i Kooperacji, Wielkopolska 
Izba Przemysłowo-Handlowa, Wielkopolska 
Okręgowa Izba Inżynierów Budownictwa, 
Wielkopolski Klub Kapitału, Wielkopolski 
Związek Pracodawców Lewiatan.

DZIEŃ BUDOWLANYCH 2018
Gala z okazji Dnia Budowlanych odbyła się 25 października 2018 r. Honorowy patronat 
nad uroczystością objął dr Jerzy Kwieciński minister inwestycji i rozwoju.

FAKRO
W dniach 26.09 – 29.09.2018 r. członko-
wie Izby uczestniczyli w wyjeździe szkole-
niowo-integracyjnym do firmy FAKRO.
Program pobytu obejmował między inny-
mi zwiedzanie fabryki FAKRO w Nowym 
Sączu, gdzie członkowie WIB mogli za-
poznać się z nowościami 2018 – trendami 
na rynku budowlanym i nowymi standar-
dami w oknach dachowych.

Filip Dolata odznaczony Medalem Brązowym 
za Długoletnią Służbę i wicewojewoda 
Marlena Maląg

Wicewojewoda wręcza prof. Stanisławowi 
Sipińskiemu odznakę honorową „Za zasługi 
dla budownictwa”

W fabryce FAKRO w Nowym Sączu

2019 rok

Frekwencja dopisała

Statuetkę w kategorii EDUKACJA otrzymał 
Wydział Architektury PP – statuetkę odebrała 
prodziekan dr inż. arch. Agata Gawlak

MIESZKANIE PLUS I PRAWO 
UŻYTKOWANIA WIECZYSTEGO 
GRUNTÓW
10 stycznia 2019 r. odbyła się konferencja 
poświęcona ustawie o przekształceniu 
prawa użytkowania wieczystego gruntów 
zabudowanych na cele mieszkaniowe 
w prawo własności tych gruntów oraz 
programowi MIESZKANIE PLUS 
w Wielkopolsce.

BUDMA 2019
W pierwszy dzień BUDMY odbył się tradycyjny bankiet Izby połączony z wręczeniem 
statuetek im. Rogera Sławskiego za 2018 r.

Statuetkę w kategorii WIELKOPOLSKA FIRMA 
ROKU W BUDOWNICTWIE otrzymała firma 
Aluplast sp. z o. o. – statuetkę odebrał dyrektor 
Marcin Szewczuk, po prawej minister Jerzy 
Kwieciński, po lewej prezydent Marek Szczęsny

Statuetkę w kategorii WIELKOPOLSKI CZŁOWIEK ROKU W BUDOWNICTWIE 
otrzymał prof. dr hab. inż. arch. Stanisław Sipiński. Ze względu na wyjazd laureata za 
granicę statuetkę wręczono na III konferencji z cyklu „Roger Sławski i jego epoka”.
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IZBA NA WYDZIALE 
BUDOWNICTWA I INŻYNIERII 
ŚRODOWISKA PP
15 marca 2019 r. miał miejsce kolejny 
Dzień Izby na Wydziale Budownictwa 
i Inżynierii Środowiska PP poświęco-
ny tematowi „BIM W  EDUKACJI 
I W PRAKTYCE”.

UREGULOWANIE WŁAŚNOŚCI ZSB
31 maja 2019 r. Izba zawarła akt notarial-
ny z miastem Poznań przed notariuszem 
Wojciechem Kwarcińskim zastępcą Jacka 
Tomczaka – notariusza w Poznaniu w spra-
wie oddania nieruchomości w użytkowanie 
wieczyste oraz sprzedaży budynków, w któ-
rych funkcjonuje Zespół Szkół Budowla-
nych im. Rogera Sławskiego.
Należy tutaj podkreślić rolę prezesa Mi-
chała Paryska, bez którego wieloletniego 
zaangażowania nie byłoby możliwe dopro-
wadzenie sprawy do pomyślnego finału.

ODDANIE OBIEKTU BUDOWLANE-
GO DO UŻYTKOWANIA
4 czerwca 2019 r. odbyło się seminarium „Od-
danie obiektu budowlanego do użytkowania 
– z doświadczeń Powiatowego Inspektoratu 
Nadzoru Budowlanego dla Miasta Poznania”.
Anna Zakrzyńska z Powiatowego Inspekto-
ratu Nadzoru Budowlanego dla Miasta Po-
znania przedstawiła poniższe zagadnienia:
 ʶ prawne aspekty oddawania do użytku 
obiektów budowlanych,

 ʶ bezpieczeństwo użytkowania,
 ʶ dostępność obiektów dla osób niepełno-
sprawnych.

Prezydent Marek Szczęsny mówi o Izbie

Prodziekan dr inż. Marlena Kucz przedstawia 
o BIM w edukacji na bazie doświadczeń projektu 
„Fit for BIM”

O zastosowaniu BIM mówią mgr inż. arch. 
Monika Więcek Citag i mgr inż. arch. Piotr 
Kruszyński z Pracowni Projektowej W.P.I.P.

Przedstawiciel miasta dyrektor Paweł Diakowicz 
i prezes Zenon Kierczyński

WYSTĄPIENIE W SPRAWIE USTAWY 
DEWELOPERSKIEJ
16 sierpnia 2019 r. Izba wystąpiła kolejny 
do premiera Mateusza Morawieckiego w spra-
wie projektu ustawy o ochronie praw nabywcy 
lokalu mieszkalnego lub domu jednorodzinnego 
oraz o deweloperskim funduszu gwarancyjnym.

„I-WIELKOPOLSKA. INNOWACYJNI 
DLA WIELKOPOLSKI”
W 2018 r. firma MAŁKOWSKI MAR-
TECH zrewolucjonizowała rynek biernych 
zabezpieczeń przeciwpożarowych poprzez 
wprowadzenie elastycznych bram przeciw-
pożarowych Marc-OK o odpornościach 
ogniowych 60 i 120 minut o niespotyka-
nych dotąd rozmiarach.

Uczestnicy seminarium

DZIEŃ BUDOWLANYCH 2019
4 października 2019 r. odbyła się gala 
z okazji Dnia Budowlanych 2019 zorgani-
zowana pod honorowym patronatem dr. 
Jerzego Kwiecińskiego ministra inwestycji 
i rozwoju.

Wspomniana wyżej brama wygrała z wielo-
ma konkurentami i została uhonorowana 
nagrodą Marszałka Województwa Wiel-
kopolskiego w konkursie „i-Wielkopolska. 
Innowacyjni dla Wielkopolski” 2019, 
w kategorii „Inteligentne specjalizacje 
dla Wielkopolski – przemysł jutra”.

Medal Złoty za Długoletnią Służbę dla Wojciecha 
Szały (w środku) i Pawła Szkudlarka (po prawej) 
wiceprezesów zarządu firmy ATANER, po lewej 
dyrektor Tomasz Małyszka

Odznaka honorowa „Za zasługi dla budownictwa” 
dla Szczepana Lorka i pośmiertnie dla Ireneusza 
Nowackiego – zasłużonych pracowników firmy 
AGROBEX
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Uczestnicy konferencji

WELL BUILDING STANDARD I NAGRODA TOP BUILDER

Konferencja zatytułowana „Gospodarze 
i twórcy PeWuKi” odbyła się 23 
października 2019 r. w pawilon nr 11 
(Iglica) na terenie MTP.

Prof. Stanisław Sipiński (w środku) ze statuetką im. 
Rogera Sławskiego w kategorii WIELKOPOLSKI 
CZŁOWIEK ROKU W BUDOWNICTWIE

Prof. Józef Jasiczak mówi o obiektach targowych 
oczami konstruktora

„PeWuKa – miejsce wystaw w marketingu, 
organizacja i finanse wystawy” to referat prezesa 
Bogusława Zalewskiego

TRZECIA KONFERENCJA NAUKOWA Z CYKLU „ROGER SŁAWSKI I JEGO EPOKA”

W listopadzie 2019 roku firma 
W.P.I.P. otrzymała certyfikat 
WELL Building Standard 
za zapewnienie komfortu 
i warunków sprzyjających 
zdrowiu pracowników w sie-
dzibie firmy.

Firma została także wyróżniona 
nagrodą Top Builder.

2020 rok

Dr inż. Andrzej Boruszak mówi  
o Rogerze Sławskim

Dr inż. Jerzy Rzeźniczak nauczyciel akademicki, 
geotechnik łączący pracę dydaktyczną i inżynierską 
ze statuetką im. Rogera Sławskiego w kategorii 
EDUKACJA

CZŁOWIEK ROKU W BUDOWNICTWIE – 
mgr inż. Paweł Łukaszewski, powiatowy inspektor 
nadzoru budowlanego

BUDMA 2020
Na BUDMIE miało miejsce 
rozstrzygnięcie kolejnej edycji konkursu 
o statuetkę im. Rogera Sławskiego.
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30 listopada i 1 grudnia 2020 r. miały 
miejsce na platformie ZOOM dwa 
spotkania.
W pierwszym uczestniczyła poseł Jadwiga 
Emilewicz członek Komisji Gospodarki 
i Rozwoju Sejmu, a głównym tematem 
było wyżej wspomniane stanowisko.
W drugim spotkaniu uczestniczył wice-

prezes Polskiego Funduszu Rozwoju 
Bartosz Marczuk, który przedstawił tarczę 
finansową PFR 2.0. – wsparcie dla firm 
poszkodowanych podczas drugiej fali 
COVID-19.
Oba spotkania spotkały się z pozytywną 
oceną uczestników.
Kolejne spotkanie miało miejsce 9 grud-
nia 2020 r. Uczestniczyła w nim Olga 
Semeniuk podsekretarz stanu w Minister-
stwie Rozwoju, Pracy i Technologii. Jak 
się okazało, Olga Semeniuk nie zapoznała 
się wcześniej ze stanowiskiem i dopiero 
w trakcie spotkania próbowała je przeczy-
tać. Dlatego też nie była przygotowana 
do merytorycznej dyskusji.

15 stycznia 2020 r. 
odbyła się konferencja 
zorganizowana przez Izbę 
we współpracy z posłem 
Jackiem Tomczakiem 
z udziałem Jadwigi 
Emilewicz – minister 
rozwoju. Plany noweliza-
cji rządowego programu 
MIESZKANIE PLUS 
były jednym z tematów 
konferencji.

26 lutego 2020 r. zmarł Jacek Cenkiel pre-
zydent rady Izby drugiej kadencji, ceniony 
menedżer i działacz samorządu gospodarcze-
go, zasłużony dla branży budowlanej.
Jacek Cenkiel był prezydentem rady 
Wielkopolskiej Izby Budownictwa drugiej 
kadencji. Pełnił funkcję radnego miasta 
Poznania drugiej kadencji. Uczestniczył 
w pracach komisji zagospodarowania 
przestrzennego i budownictwa oraz komisji 
gospodarowania mieniem komunalnym. 
Był jednym z inicjatorów nagrody imie-
nia Jana Baptysty Quadro za najlepsze 
realizacje architektoniczne. Przez wiele lat 
pełnił funkcję prezesa zarządu firmy UWI 
Inwestycje SA.

Minister Jadwiga Emilewicz mówi 
o propozycjach zmian w programie 
MIESZKANIE PLUS

Uczestnicy konferencji – w pierwszym rzędzie prezes Ryszard Szulc, prezydent 
Jacek Silski, prezes Bogusław Zalewski i były minister budownictwa Andrzej 
Aumiller

UDZIAŁ BRANŻY BUDOWLANEJ W POLITYCE MIESZKANIOWEJ PAŃSTWA

ZMARŁ JACEK CENKIEL – PREZYDENT RADY IZBY II KADENCJI

Prezydent II kadencji Jacek Cenkiel

SPOTKANIA ON LINE POŚWIĘCONE STANOWISKUPANDEMIA
Od marca 2020 r. działalność Izby musiała 
uwzględniać ograniczenia wynikające z pan-
demii COVID. W związku z tym nie moż-
na było zorganizować cyklicznych wydarzeń 
takich, jak np. Dzień Budowlanych, czy też 
konferencja z cyklu „Roger Sławski i jego 
epoka”. Kolejne wydarzenia były organizo-
wane on line na platformie ZOOM bądź 
innych.

STANOWISKO IZBY W SPRAWIE 
TARCZY ANTYKRYZYSOWEJ
Prezes we współpracy z radą przygoto-
wał stanowisko Izby w sprawie ustawy 
z dnia 31 marca 2020 r. o zmianie ustawy 
o szczególnych rozwiązaniach związa-
nych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 
i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 
zakaźnych oraz wywołanych nimi sytu-
acji kryzysowych oraz niektórych innych 
ustaw. 7 kwietnia 2020 r. stanowisko 
zostało przesłane do premiera Mateusza 
Morawieckiego i do minister Jadwigi 
Emilewicz. W stanowisku wskazano 
istotne obszary wymagające pilnych zmian: 
zachowanie płynności finansowej przez 
przedsiębiorców, zachowanie miejsc pracy 
i kwestie prawno-społeczne.

Z inicjatywy prezesa, na podstawie projek-
tu przygotowanego po konsultacjach z pre-
zydium rady, został opracowany projekt 
stanowiska w sprawie polskiej gospodarki 
w dobie pandemii, pod którym podpisało 
się osiemnaście (!!!) organizacji gospodar-

czych z Wielkopolski. Stanowisko prze-
słano 18 listopada 2020 r. między innymi 
do premiera, do ministrów odpowiedzial-
nych za sprawy gospodarki i do przewod-
niczących klubów poselskich.

STANOWISKO W SPRAWIE POLSKIEJ GOSPODARKI W DOBIE PANDEMII



4040

KALENDARIUM

Konferencja odbyła się 11 lutego 2021 r. 
na platformie ZOOM i była poświęcona 
barierom w rozwoju budownictwa miesz-
kaniowego. Uczestniczyło w niej około sto 
osób.

Relację z konferencji można 
obejrzeć pod adresem https://
www.youtube.com/watch?v=-
gNFOZmhTHk8&featu-
re=youtu.be.

2021 rok
Działania prowadzone w tym roku przez Izbę były realizowane on line na platformie 
ZOOM. Dodatkowo zarząd kontynuował rozpoczęte w poprzednim roku wspólne 
działania izb gospodarczych Wielkopolski na rzecz ograniczenia negatywnego wpływu 
rozwiązań funkcjonujących w dobie pandemii na działalność członków Izby oraz innych 
przedsiębiorców.

BARIERY W ROZWOJU 
BUDOWNICTWA 
MIESZKANIOWEGO
Izba we współpracy z posłem Jackiem 
Tomczakiem oraz z Polskim Związkiem 
Firm Deweloperskich i z Wielkopolską 
Okręgową Izbą Inżynierów Budownictwa 
zorganizowała konferencję z udziałem 
Anny Korneckiej podsekretarza stanu 
w Ministerstwie Rozwoju, Pracy i Techno-
logii.

30 STYCZNIA 2021 ROKU PO CIĘŻKIEJ CHOROBIE ODSZEDŁ 
MGR INŻ. MICHAŁ PARYSEK

Członek założyciel Wielkopolskiej 
Izby Budownictwa. W latach 1993 – 
1997 z ramienia Izby współpracował 
z Ministerstwem Gospodarki Przestrzennej 
i Budownictwa w zakresie opiniowania 
aktów prawnych i programów 
mieszkaniowych.
W latach 2002 – 2005 był członkiem 
zarządu Izby.
Był pełnomocnikiem Izby w sprawie ure-
gulowania stanu prawnego nieruchomości, 
na której działa Zespół Szkół Budowlanych 
im. R. Sławskiego, dla którego Izba jest or-
ganem prowadzącym. Jego zaangażowanie 
i profesjonalizm pozwoliły doprowadzić 
sprawę do pomyślnego finału.
Izba straciła niezawodnego przyjaciela i wy-
sokiej klasy fachowca, który służył pomocą 
w rozwiązaniu wielu problemów.

Prezes Michał Parysek

INTENSYWNOŚĆ ZABUDOWY 
I POWIERZCHNIA UŻYTKOWA

7 maja 2021 r. przegrał walkę z COVI-
DEM Maciej Gramowski prezes firmy 
ATA-TECHNIK należącej od wielu lat 
do Izby.
Dyrektor Krzysztof Karwowski tak poże-
gnał szefa w imieniu załogi ATA-TECH-
NIK.
„Kochany Szefie, Macieju, Przyjacielu,
byłeś dla nas szefem prowadzącym roz-
liczne interesy, ale byłeś przede wszystkim 
szefem zespołu ludzi, który wymagał, 
ale widział człowieka – jego problemy, 
problemy rodzin, umiejącym porozmawiać 
z każdym. Wyrozumiałym dla wyma-
gań inwestorów, unikającym konfliktów, 
szukającym kompromisów, lojalnym wobec 
kontrahentów i wobec wszystkich, z który-
mi się spotykałeś. […]
Szefie, Macieju, Przyjacielu, śpij w spokoju.”Prezes Maciej Gramowski

MACIEJ GRAMOWSKI PRZEGRAŁ Z COVIDEM

Kolejna konferencja z udziałem minister 
Anny Korneckiej odbyła się 16 marca 2021 
r. na platformie ZOOM i była poświęcona 
dwu tematom: intensywność zabudowy 
oraz obliczanie powierzchni użytkowych.
W konferencji uczestniczyły 272 osoby.

Nagranie z konferencji 
jest dostępne pod adresem 
https://www.youtube.com/
watch?v=8yb9luUwW5k.

https://www.youtube.com/watch?v=gNFOZmhTHk8&feature=youtu.be
https://www.youtube.com/watch?v=gNFOZmhTHk8&feature=youtu.be
https://www.youtube.com/watch?v=gNFOZmhTHk8&feature=youtu.be
https://www.youtube.com/watch?v=gNFOZmhTHk8&feature=youtu.be
https://www.youtube.com/watch?v=8yb9luUwW5k
https://www.youtube.com/watch?v=8yb9luUwW5k
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RZĄDOWY PROJEKT USTAWY 
DEWELOPERSKIEJ ORAZ 
O DEWELOPERSKIM FUNDUSZU 
GWARANCYJNYM
Kroki, jakie podjął zarząd (kontynuacja 
działań z poprzednich lat) we współ-
pracy z posłem Jackiem Tomczakiem 
oraz z siedmioma organizacjami gospo-
darczymi z Wielkopolski ostatecznie 
przyniosły pozytywne rezultaty.
Mimo że pierwotnie 92,46 % posłów 
poparło ustawę w kształcie zapropono-
wanym przez UOKiK, to ostatecznie 
działania Izby wsparte przez posła Jacka 
Tomczaka i współpraca z siedmioma 
organizacjami gospodarczymi, a także 
możliwość przedstawienia naszych racji 
senatorom podczas spotkania on line 
sprawiły, że Senat wprowadził do ustawy 
poprawkę, która obniżyła maksymalne 
stawki procentowe do wyliczania wyso-
kości składki na deweloperski fundusz 
gwarancyjny (z 2  na 1% dla otwartych 
mieszkaniowych rachunków powierni-
czych i z 0,2% na 0,1% dla zamkniętych 
rachunków – to jest zgodnie z  pro-
pozycją Izby). Sejm wbrew wnioskowi 
Komisji Infrastruktury poparł poprawki 
Senatu. Tak więc warto działać wspól-
nie.

26 listopada 2021 r. dotarła do nas niespodziewana i smutna wiadomość, że dr inż. Marek 
Szczęsny wieloletni prezydent rady Izby zakończył swoje pracowite, pełne zaangażowania 
życie.
O Marku Szczęsnym tak mówią osoby z nim współpracujące.

Przez ponad 20 lat blisko współpracowałem z Markiem. Posiadał dużą wiedzę 
i był bardzo rzeczowy. Zawsze dążył do polubownego rozwiązywania spraw. Był 
w naszym środowisku niezwykle ceniony i  bardzo lubiany. Na zawsze w mojej pamięci 
pozostanie Jego uśmiechnięta i życzliwa ludziom twarz.

Ryszard Szulc, prezes zarządu firmy ATANER

Jego śmierć wywołała poczucie głębokiej straty, straty gdy odchodzi przyjaciel.
Dr inż. Andrzej Boruszak,  

wiceprezes zarządu firmy METALPLAST CONSULTING

Pan dr inż. Marek Szczęsny, założyciel Wielkopolskiej Izby Budownictwa i jej wie-
loletni Prezydent był człowiekiem oddanym samorządowi budowlańców, tworzył go 
i cierpliwie pracował nad jego rozwojem. (…) Odszedł człowiek bardzo zasłużony, 
kreatywny, łączący środowisko branży budowlanej. Będzie nam Go brakowało…

Mec. Leszek Binkowski, prezes Gospodarczego Sądu Arbitrażowego

Doktora Marka Szczęsnego poznałem jako szefa Wielkopolskiej Izby Budownictwa 
niezwyczajnie łączącego różne barwy jej członków w ważną i skutecznie działającą 
strukturę organizacji społecznej i gospodarczej. (…) Odszedł człowiek niepospolity, 
różnorodnie i bardzo otwarcie traktujący życie zawodowe, społeczne i osobiste. 
(…) Niech Doktor Marek Szczęsny pozostanie wśród nas przez pamięć i kontynuację 
spraw dla Niego ważnych.

Piotr Styczeń, przyjaciel Izby, wieloletni wiceminister budownictwa

POLSKI ŁAD
Prezes przygotował stanowisko organi-
zacji gospodarczych w sprawie Polskie-
go Ładu. Stanowisko zostało uznane 
przez Wielkopolską Radę Trzydziestu 
jako stanowisko izb gospodarczych – 
członków WR30 i zostało przesłane do: 
ministrów resortów gospodarczych, a tak-
że do 40 posłów na Sejm RP, niezależnie 
od przynależności partyjnej, klubowej, 
reprezentujących województwo wielko-
polskie w parlamencie.
W stanowisku znalazło się stwierdzenie 
„Proponujemy podjęcie merytorycznej 
dyskusji o Polskim Ładzie, dyskusji 
bez polityki. Zależy nam na znalezieniu 
rozwiązań, które będą łagodzić negatyw-
ne skutki Polskiego Ładu dla biznesu, 
a także zapewnią warunki do harmonij-
nego rozwoju samorządu terytorialnego. 
Chcemy, żeby Polski Ład był programem 
dobrym dla Polski na całe dekady, a tak-
że gwarantował rozwój naszej gospodar-
ki i dobrobyt obywali RP. Ale to oznacza 
konieczność ograniczenia jego tempa wpro-
wadzania. Proponujemy zatem wydłużenie 
czasu konsultacji.”

ODSZEDŁ DR INŻ. MAREK SZCZĘSNY

Dr inż. Marek Szczęsny
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SOLIDNY PRACODAWCA ROKU 2022
Firma W.P.I.P. otrzymała tytuł „Solidny pracodawca roku 2022” 
przysługujący najlepszym pracodawcom w Polsce, szczególnie 
tym, którzy w swojej działalności promują najciekawsze rozwią-
zania z zakresu HR, a także dzielą się własnymi doświadczeniami 
na różnych forach, także na łamach ogólnopolskiej prasy.

2022 rok

23 czerwca 2022 r. odbyło się walne zgromadzenie 
członków Wielkopolskiej Izby Budownictwa. Kandydatura 
prof. dr. hab. inż. Józefa Jasiczaka na prezydenta Rady Izby 
znalazła się w czternastu różnych zgłoszeniach ze strony 
uczestników walnego zgromadzenia.
W uzasadnieniach zapisanych w poszczególnych zgłoszeniach 
znalazły się poniższe stwierdzenia.
„Wielki autorytet, wzorzec do naśladowania, nienaganna opi-
nia. Wybitny specjalista prefabrykacji betonów. Od lat związany 
z Wielkopolską. Wychowawca młodzieży akademickiej. Przyjaciel 
Wielkopolskiej Izby Budownictwa.”
„Profesor Jasiczak jako długoletni pracownik Politechniki Poznań-
skiej, wybitny dydaktyk a przede wszystkim dyrektor Instytutu jest 
osobą godną do reprezentowania Wielkopolskiej Izby Budownic-
twa jako osoba pełniąca funkcję jej prezydenta.”
Prof. Józef Jasiczak został jednogłośnie wybrany na prezydenta 
Rady Izby.

RADA WYROBÓW BUDOWLANYCH
Wielkopolska Izba Budownictwa zarekomendowała do Rady Wy-
robów Budowlanych przy Głównym Inspektorze Nadzoru Budow-
lanego doktora inżyniera Zenona Małkowskiego.
18 maja 2022 r. minister Dorota Cabańska powołała go do Rady.

Akt powołania do Rady Wyrobów Budowlanych

Dr inż. Zenon Małkowski jest absolwentem Politechniki 
Poznańskiej. W 2019 r. obronił pracę doktorską „Zastosowanie 
elastycznych materiałów barierowych w konstrukcji przegród 
ogniowych”.
Jest członkiem założycielem Ogólnopolskiego Stowarzyszenia 
Producentów Przeciwpożarowych i Sprzętu Ratowniczego.
W latach 2004 – 2012 przewodniczył Radzie Certyfikacji 
Instytutu Techniki Budowlanej w Warszawie.
Posiada uprawnienia budowlane w specjalności konstrukcyjno-
budowlanej w zakresie konstrukcji stalowych.
Jest biegłym sądowym przy Sądzie Okręgowym w Poznaniu 
w zakresie bezpieczeństwa pożarowego, w specjalności materiały 
i konstrukcje.
Od 2016 r. jest rzeczoznawcą Stowarzyszenia Inżynierów 
i Techników Pożarnictwa.
Ma na swoim koncie wiele rozwiązań chronionych w Polsce 
i na świecie.
W Wielkopolskiej Izbie Budownictwa pełnił przez dwie kadencje 
funkcję sekretarza Rady Izby.

PROFESOR JÓZEF JASICZAK 
PREZYDENTEM RADY IZBY

Prezydent prof. dr hab. inż. Józef Jasiczak
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ODSZEDŁ DR INŻ. MARIAN NICKEL

Izba od wielu lat współpracuje z WOIIB. 
17 sierpnia 2022 r. odbyło się spotkanie, 
którego celem było omówienie współpra-
cy z nowo wybranymi władzami WOIIB. 
W spotkaniu uczestniczyli:
 ʶ ze strony Wielkopolskiej Izby Budow-
nictwa prezydent prof. dr hab. inż. Józef 
Jasiczak i prezes dr inż. Zenon Kierczyń-
ski MBA,

 ʶ ze strony WOIIB przewodniczący Andrzej 
Kulesa, wiceprzewodniczący Adam 
Korzystka i Wojciech Ratajczak oraz prze-
wodniczący Okręgowej Komisji Kwali-
fikacyjnej Jerzy Witczak i jego zastępca 
Jacek Weiss.

Tematem spotkania była dalsza współpraca 
między izbami. Poruszono takie kwestie, 
jak wspólne działania:
 ʶ w sprawach dotyczących podnoszenia 
kompetencji osób pełniących samodziel-
ne funkcje w budownictwie,

 ʶ w zakresie wypracowywania i przed-
stawiania wspólnego stanowiska (także 
z innymi organizacjami gospodarczy-
mi z Wielkopolski) w różnych kwe-
stiach istotnych dla branży, takich jak 
na przykład rozwiązania prawne regu-
lujące funkcjonowanie budownictwa.

 ʶ w zakresie średniego szkolnictwa zawo-
dowego,

Strony potwierdziły wolę kontynuowania 
wspólnych działań nie tylko w zakresie wyżej 
wskazanych tematów, ale także wszelkich in-

nych ważnych dla budownictwa, a mogących 
się pojawić w przyszłości.

W niedzielę 26 czerwca 2022 r. zakończył swoje aktywne i praco-
wite życie dr inż. Marian Nickel. Był osobą zaangażowaną w dzia-
łalność na rzecz budownictwa, człowiekiem pełnym pomysłów 
i otwartym na innych ludzi.

Dr inż. Marian Nickel

Dr inż. Marian Nickel to twórca Grupy Nickel. Jego umiejętności 
trafnego rozpoznania potrzeb rynku, a w szczególności oczekiwań 
klientów oraz zdolność do szybkiego i sprawnego podejmowania 
decyzji to klucz do sukcesu Grupy Nickel.
Jego znaczącą zasługą w sferze innowacji jest utworzenie i rozwój 
YouNick (wcześniej Nickel Technology Park Poznań).
Był inicjatorem powstania Centrum Biotechnologii w ramach 
YouNick.
Jego działalność spotkała się z pozytywną oceną z zewnątrz,  
co potwierdzają między innymi:
 ʶ certyfikat TUV – Komputerowe Centrum Informatyczne APCON 
– 2000 r.,

 ʶ certyfikat „Wielkopolska Jakość” – 2001 r.,
 ʶ certyfikat TUV – hala magazynowa NORDENIA – 2002 r.,
 ʶ ISO 9001:2000; ISO 14001:2004; PN-N 18001:2004 dla Nickel 
Technology Park Poznań.

Jego zaangażowanie w tworzenie i realizację strategii rozwoju Grupy 
Nickel sprawiło, że firma uzyskała między innymi: ZŁOTY PION 
’99 – Komputerowe Centrum Informatyczne APCON –  za staran-
ne wykonawstwo i mistrzowskie opanowanie nowoczesnych techno-
logii, dyplom uznania w konkursie Polskiego Związku Inżynierów 

i Techników Budownictwa „BUDOWA ROKU 2000” – za budynek 
mieszkalny wielorodzinny w Poznaniu, Gazele Biznesu 2004, tytuł 
Poznański Lider Przedsiębiorczości w kategorii średni przedsiębior-
ca, 2006 r. i 2009 r., nagrodę dla Parku Wodnego Octopus – in-
westycji realizowanej przez PTB Nickel za „Najpiękniej oświetlony 
obiekt w Wielkopolsce”, 2010 r., tytuł „Budowa roku” dla inwestycji 
Park Wodny w Trzebnicy i szkoły podstawowej i gimnazjum w Po-
znaniu, 2012 r.
Marian Nickel aktywnie działał w  Izbie. Przez kilka kadencji był 
członkiem rady Izby. Pełnił również funkcję kanclerza Loży Wiel-
kopolskiej BCC.

WSPÓŁPRACA Z WIELKOPOLSKĄ OKRĘGOWĄ IZBĄ INŻYNIERÓW BUDOWNICTWA

Po lewej Adam Korzystka, w centrum Andrzej Kulesa i pierwszy po prawej Jacek Weiss

ZAK
Fot. Tomasz Kierczyński i archiwum WIB.



44

Plik nr 1 do działu GŁOS MAJĄ PREZYDENCI I PREZESI

WYWIAD Z PIERWSZYM PREZYDENTEM 
JERZYM CIECHANOWSKIM

Mgr inż. Jerzy Ciechanowski MBA

GŁOS MAJĄ PREZYDENCI I PREZESI
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Jakie były początki, kto zainicjował 
powstanie Izby?
Początki są trudne do odtworzenia, bo 
to było przeszło 30 lat temu. W tamtym 
czasie modne były noworoczne spotkania 
u prezydenta, u wojewody. Na jednym 
z takich spotkań noworocznych (o ile 
mnie pamięć nie myli) wojewoda Włodzi-
mierz Łęcki wziął mnie, pana Rybarczyka 
i jeszcze kilka osób związanych z branżą 
budowlaną, no i powiedział „Panowie, 
chyba wielki czas, żeby to budownictwo 
zorganizować jakoś po nowemu, żeby 
branża miała możliwość prezentowania 
swojego głosu. Dlatego powinniście 
stworzyć jakąś organizację”. Na początku 
następnego roku w styczniu spotkaliśmy 
się z Andrzejem Rybarczykiem. Pomyśle-
liśmy, że może należałoby wciągnąć Jacka 
Cenkiela, bo nam wydawało się, że on dys-
ponuje dużą ilością czasu, ponieważ jako 
prezes spółdzielni nie miał tak dużo obo-
wiązków. Pamiętam, że grupa inicjatywna 
to był zespół w składzie Andrzej Rybar-
czyk, Jacek Cenkiel, ja. Był chyba Wojtek 
Kręglewski i Heniu Judkowiak. Jeśli mnie 
pamięć nie zawodzi, to był też poproszo-
ny Wojtek Kruk jako senator. No i Jacek 
Cenkiel podchwycił temat. Zaangażował 
prawnika ze spółdzielni, który przygoto-
wał podstawy prawne. Grupa inicjatywna 
to byli nowo wybrani dyrektorzy, bo 
spółek jeszcze nie było. Dla nas wszystkich 
było to wyzwanie, bo z jednej strony za-
rządzanie firmą, a z drugiej organizowanie 
stowarzyszenia firm budowlanych w po-
staci Izby. To wymagało wysiłku, zgroma-
dzenia wiedzy, poznania przepisów. Ale 
wtedy Jacek wziął to na siebie, uruchomił 
swojego prawnika i w ten sposób podstawy 
funkcjonowania Izby zostały opracowane. 
Oczywiście wszystkie działania były pro-
wadzone na zasadzie akcji społecznej. Nikt 
nikomu wtedy za nic nie płacił. Odbywały 
się kolejne spotkania. Angażowaliśmy 
coraz więcej osób.

I wtedy Jacek Cenkiel wprowadził 
Andrzeja Erenza?
Jeszcze nie. Jeśli dobrze pamiętam, to An-
drzej Erenz dołączył dopiero po rozpoczę-
ciu funkcjonowania Izby.

Pytałem o to, ponieważ natknąłem 
się na pismo komitetu założyciel-
skiego Izby z 16 października 1992 
r., pod którym jako jeden z założy-
cieli był podpisany Andrzej Erenz.
W takim razie chyba pamięć mnie zawio-
dła. Faktycznie Andrzej już wtedy działał 

na rzecz utworzenia Izby i to on załatwiał 
rejestrację. Pamiętam spotkanie założyciel-
skie u wojewody, który je otworzył, a w dal-
szych działaniach wojewodę Łęckiego 
reprezentował Maciej Musiał.

A co się działo po zarejestrowaniu 
Izby?
Próbowaliśmy dotrzeć do świata polity-
ków, bo było wiadomo, że jeśli do nich 
nie dotrzemy, to wszystkie nasze postulaty 
i oczekiwania zostałyby w sferze marzeń.

Czyli jednym z pierwszych działań 
było nawiązanie kontaktów z po-
słami, którzy decydowali o two-
rzeniu prawa, po to, żeby można 
było przekazać im oczekiwania 
branży co do uregulowań ją obo-
wiązujących?
Tak. Chodziło o to, żeby posłowie byli 
świadomi oczekiwań branży, a także 
aby Izba jako reprezentant interesów 
branży budowlanej zaistniała w ich 
świadomości. Mieliśmy wtedy ambitne 
plany, żeby zrzeszać co najmniej 70% 
budowlańców z Wielkopolski, czego 
niestety nie udało się nigdy osiągnąć. 
Wtedy ministrem budownictwa była 
pani Barbara Blida, z którą miałem 
osobiste dobre kontakty. Byliśmy na kil-
ku wizytach u pani minister, zarówno 
w Ministerstwie, jak i też w Śląskiej 
Izbie Budownictwa. Uczyliśmy się 
od niej, a ona od nas. Ustaliliśmy 
obszary, z których pani minister będzie 
nam przesyłała materiały do kon-
sultacji, na przykład projekty ustaw, 
rozporządzeń itp. Dzięki temu mieli-
śmy możliwość opiniowania rozwiązań 
ważnych dla branży. Potem nawiązali-
śmy kontakt z poznańskimi politykami. 
Między innymi z Wojtkiem Krukiem 
jako senatorem oraz z posłami. Niestety 
nie pamiętam już ich nazwisk. Trzeba 
jednak podkreślić, że gdyby nie kon-
takt z panią minister, to nie mieliby-
śmy wielkiego sukcesu z poznańskimi 
politykami.

Jak oceniasz początki działalności 
Izby?
Oceniam je jako dość skomplikowane 
i trudne. Otóż część kolegów zapisując się 
do Izby, uważała, że Izba załatwi im kon-
trakty, korzystne umowy i zapewni portfel 
zleceń. Wtedy były trudne czasy nowej 
ekonomicznej rzeczywistości zarówno 
dla nowo wybranych dyrektorów, jak i też 
dla tych, którzy pozostali na stanowiskach 
z poprzedniego systemu. Wcześniej nikt 

nie musiał startować w przetargach, zlece-
nia przychodziły do firmy z ministerstwa 
czy też od innych inwestorów. Problem 
był taki, żeby firma chciała przyjąć 
i zrealizować zlecenie. A teraz okazało się, 
że trzeba zabiegać o zlecenia, że trzeba być 
konkurencyjnym. Część kolegów uważała, 
że Izba to takie zjednoczenie, które załatwi 
zlecenia.

Czyli rozumiem, że część członków 
była rozczarowana?
Tak i to rozczarowanie przełożyło się 
na niepłacenie składek.

A jak było z wyborem na prezyden-
ta rady Izby?
Członkowie Izby uważali, ze jestem 
młodym człowiekiem, pełnym sił i entu-
zjazmu i że będę efektywnie działał jako 
prezydent. Moja wizja Izby jako prezyden-
ta pierwszej kadencji była inna niż Jacka 
Cenkiela i dlatego gdy doszło do wyborów 
na kolejną kadencję stwierdziłem, że jeśli 
Jacek chce realizować swoją wizję, to powi-
nien zostać prezydentem. I tak się stało.

A jak to było z sądem arbitrażo-
wym? Czyja to była inicjatywa?
Inspiratorem był Andrzej Rybarczyk. Miał 
jakąś sprawę przed Sądem Arbitrażowym 
przy Krajowej Izbie Gospodarczej. Na jed-
nym ze spotkań powiedział „Skoro KIG 
może mieć Sąd Arbitrażowy, to dlaczego 
my nie możemy mieć?” I wtedy nawiązali-
śmy współpracę z mecenasem Wojciechem 
Celichowskim, który aktywnie włączył się 
w zorganizowanie Sądu.

Ostatnie pytanie – co jeszcze z cza-
sów prezydentury zapadło tobie 
w pamięć?
Mam na myśli jedną z inicjatyw. Nie pa-
miętam, kto był pomysłodawcą. Chodziło 
o to, żeby w działalność Izby angażowała się 
nie tylko Rada, ale także pozostali człon-
kowie. Wymyślono cykliczne wyjazdowe 
spotkania u poszczególnych członków. 
Chodziło o to, żeby część kolegów czułą 
się członkami Izby nie tylko na walnym, 
żeby była efektywna komunikacja między 
członkami. Takie spotkania to po pierw-
sze – firma organizująca spotkanie czuje się 
doceniona, po drugie – na takim spotkaniu 
można lepiej poznać tę firmę, jej specyfikę, 
nawiązać bliższe kontakty. Pamiętam takie 
spotkanie u ciebie w „IZOLACJI – JARO-
CIN”. Była to bardzo dobra inicjatywa, bo 
dzięki takim spotkaniom członkowie mogli 
się lepiej poznać.

Rozmawiał Z.K.
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z Poznania do Rennes oraz odwiedzenia 
Targów Budowlanych w Paryżu. Rosnące 
zainteresowanie współpracą gospodarczą, 
konieczność organizowania wielu spotkań 
była impulsem do zastanowienia się, czy 
nie należy już powołać jakiejś organizacji.
Pomysł pomysłem, ale trzeba go było zre-
alizować. W pierwszej kolejności zwróciłem 
się do osób z którymi już wcześniej współ-
pracowałem i brały udział w spotkaniach:
pana mec. Wojciecha Celichowskiego, któ-
ry opracował statut i regulamin działania 
Izby,
pana Macieja Musiała ówczesnego dy-
rektora Urzędu Wojewódzkiego z prośbą 
o rozmowę z wojewodą Włodzimierzem 
Łęckim, aby poznać jego zdanie (właści-
cielem większości firm był wówczas jeszcze 
Skarb Państwa).
Wojewoda odniósł się do inicjatywy pozy-
tywnie i polecił zorganizowanie spotkania 
w szerszym gronie. Takie spotkanie się 
odbyło. Uczestniczyli w nim: wojewo-
da Włodzimierz Łęcki, dyrektor Maciej 
Musiał, mec. Wojciech Celichowski, Jerzy 
Gładysiak zastępca dyrektora Wydziału Bu-
downictwa Urzędu Wojewódzkiego i ja.
Na spotkaniu przedstawiony został cel, 
podstawy prawne i zasady przyszłej dzia-
łalności.
Mogę powiedzieć, że był to start z organi-
zacją Wielkopolskiej Izby Budownictwa, 
ponieważ propozycja została przyjęta 
bardzo pozytywnie. Wojewoda zapropo-
nował, aby kolejne spotkania odbywały się 
w gabinecie dyrektora Gładysiaka. Jedno-
cześnie ustalona została lista firm, których 
przedstawicieli w porozumieniu z wojewo-
dą dyrektor Gładysiak zaprosi na kolejne 
spotkanie. 
Z tego co pamiętam w spotkaniu tym 
nie uczestniczył wojewoda Łęcki oraz 
dyrektor Musiał, natomiast byli już przed-
stawiciele kilku firm – między innymi:
 ʶ dyrektor Ryszard Pawłowski – Biuro 
Projektów Budownictwa Komunalnego,

 ʶ prezes Jerzy Ciechanowski – Energopol 7,
 ʶ prezes Andrzej Rybarczyk – Poz-
Building,

 ʶ wiceprezes Wojciech Serafinowski 
– Poznańska Centrala Materiałów 
Budowlanych,

WSPOMINA ANDRZEJ ERENZ

Inż. Andrzej Erenz

Pomysł powołania Izby narodził się ponad 
rok przed jej powołaniem po powrocie 
z Francji, gdzie na zaproszenie regionalnej 
administracji Bretanii przebywała około 
pięćdziesięcioosobowa grupa profesorów, 
prawników, samorządowców i przedsię-
biorców. Wyjazd, pobyt i spotkania były 
przygotowane przez dziennik „Ouest-
-France” (nakład 300 tysięcy). Chodziło 
wtedy o nawiązywanie kontaktów po-
między poszczególnymi grupami z Polski 

i Francji. Efektem tego było kilka, o ile 
nie kilkanaście wizyt w Poznaniu oraz ofert 
współpracy pomiędzy przedsiębiorstwami, 
samorządami regionalnymi, miastami 
Poznań i Rennes, a także z Izbą Budownic-
twa Departamentu Ille-et-Vilaine, ponie-
waż było duże zainteresowanie współpracą 
francuskich przedsiębiorców budowlanych, 
deweloperów czy banków. W 1991 r. 
zaproponowano mi zorganizowanie wy-
jazdu grupy przedsiębiorców budowlanych 
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 ʶ Bogdan Butowski – nie pamiętam 
firmy.

Niestety nie pamiętam innych uczestników 
tego spotkania.
Powołany został zespół organizacyjny 
w składzie: Andrzej Erenz, Ryszard Paw-
łowski, Bogdan Butowski.
Dyrektor Pawłowski zaproponował na tym-
czasową siedzibę pokój w budynku Biura 
Projektów. Później już po zjeździe założy-
cielskim, który miał miejsce w listopadzie 
1992 roku w sali sesyjnej Wielkopolskie-
go Urzędu Wojewódzkiego, powołaniu 
Rady WIB i zarządu w składzie: Andrzej 
Erenz – prezes zarządu, Bogdan Butowski 
i Ryszard Pawłowski – zastępcy, otrzymali-
śmy propozycję przebudowy i objęcia dużej 
powierzchni na I piętrze.
Wszystkie związane z tym prace budowlane 
i instalacyjne wykonała firma „Szurgot” 
z Koła, której właścicielem był p. Zbigniew 
Szurgot. Zabawna historia była z wojewodą 
Włodzimierzem Łęckim, który jak przysta-
ło na „budowlańca”, gdy wszedł na otwarcie 
nowej siedziby, od razu zauważył „fałdkę” 
na podciągu i nie omieszkał tego wytknąć.
Jak zawsze na początku były problemy 
finansowe, ale z perspektywy czasu mogę 
powiedzieć, że dość gładko sobie poradzili-
śmy, bo na przykład:
 ʶ siedziba była,
 ʶ wyposażenie sali konferencyjnej w me-
ble dostaliśmy od firmy POZ-BUIL-
DING,

 ʶ a później 3 komputery od firmy ROC-
KWOOL-Polska w Cigacicach, której 
przedstawicielem był dyrektor Tomasz 
Kowalski.

Działania Izby były przede wszystkim 
ukierunkowane na promocję zrzeszonych 
firm, ale nie tylko, bo u nas miało miejsce 
wyjazdowe posiedzenie Sejmowej Komisji 
Budownictwa, kilkakrotnie gościł pre-
zydent Poznania pan Wojciech Szczęsny 
Kaczmarek i jego zastępca odpowiedzialny 
za budownictwo wiceprezydent Jacek May. 
Wielokrotnie bywali ministrowie budow-
nictwa m. innymi: Aleksander Paszyński, 
Andrzej Bratkowski, Barbara Blida.
Już w 1993 roku przy Izbie utworzony 
został Stały Sąd Polubowny. Prezesem 
został mecenas Wojciech Celichowski, 
który przygotował stronę prawną i organi-
zacyjną. W wyniku nawiązanej współpracy 
z prawnikami z Niemiec i Francji w 2000 
roku SSP uzyskał status międzynarodowego 
sądu arbitrażowego.

Wspólnie z Federacją Budownictwa Flan-
drii, Uniwersytetem Katolickim w Leuven, 
Izbą Inżynierów Budownictwa z Antwerpii 
prowadziliśmy dwa duże programy między-
narodowe.
Pierwszy – przeznaczony dla przedsię-
biorców dotyczył ogólnie budownictwa 
– przede wszystkim prawa budowlanego, 
prawa pracy, zamówień publicznych, czy 
możliwości współpracy przedsiębiorstw.
Drugi – zarządzania w budownictwie 
prowadzony był w języku angielskim i pol-
skim. Po jego zakończeniu prace pisemne 
były oceniane w Brukseli, a certyfikaty 
pięćdziesięciu osobom wręczone zostały 
uroczyście w sali sesyjnej Urzędu Woje-
wódzkiego w Poznaniu. 
WIB każdego roku uczestniczyła w Mię-
dzynarodowych Targach Budownictwa 
BUDMA, gdzie miała swoje stoisko 
z materiałami promocyjnymi. W czasie 
BUDMY każdego roku organizowa-
ne było także spotkanie wszystkich 
członków Izby z obecnymi na Targach 
oficjelami oraz prasą. W tym miejscu 
muszę podziękować byłym prezesom 
MTP panu. Bogusławowi Zalewskiemu 
i panu Przemysławowi Trawie za pomoc 
i wsparcie zarówno organizacyjne, 
a może głównie finansowe (niższe koszty 
najmu stoiska, sali na spotkania).
Każdego roku w okresie świąteczno-nowo-
rocznym w Sali Herbowej Wielkopolskie-
go Urzędu Wojewódzkiego  organizowali-
śmy spotkania wszystkich członków Izby. 
Bywało wówczas z nami wielu zacnych 
gości. 
Już w 1993 roku byliśmy obecni na targach 
budownictwa w Lipsku, ale tam nie mieli-
śmy jeszcze swojego stoiska. Naszym spon-
sorem i organizatorem uczestnictwa w nich 
był dyrektor Przedsiębiorstwa Arx-Gobex 
z Gorzowa Wielkopolskiego pan Ryszard 
Dyrak.
W 1996 roku na wspólnym stoisku 
i z udziałem ambasadora, konsula i attache 
handlowego reprezentowaliśmy oficjalnie 
Rzeczpospolitą Polską na targach w BYGG 
NOR 96 w Bergen w Norwegii. 
W 2001 roku w Hiszpanii, w Barcelo-
nie, gdzie była z nami oficjalna delegacja 
Urzędu Marszałkowskiego, której prze-
wodniczył wicemarszałek województwa 
wielkopolskiego pan Kazimierz Kościelny. 
Podczas tej wizyty odbyło się spotkanie 
z przedstawicielami rządu Katalonii. 
Nawiązaliśmy wówczas współpracę z Izbą 
Budownictwa Katalonii.

W 2002 roku ważnym wydarzeniem była 
wizyta w Sankt Petersburgu. Naszej delega-
cji przewodniczył wojewoda wielkopolski 
pan Andrzej Nowakowski. Byli z nami 
wicemarszałek województwa wielkopol-
skiego pan Kazimierz Kościelny i przewod-
niczący rady miasta Poznania pan Dariusz 
Lipiński. Delegacja była przyjęta przez 
gubernatora Sankt Petersburga, odwiedzili-
śmy targi budownictwa i uczestniczyliśmy 
w konferencji budowlanej. 
Mieliśmy bardzo dobrą współpracę z polski-
mi organizacjami samorządu gospodarczego.
Zostaliśmy członkiem Krajowej Izby Gospo-
darczej, podjęliśmy współpracę z Izbą Prze-
mysłowo-Handlową Budownictwa i Krajową 
Izbą Budownictwa w Warszawie, izbami bu-
downictwa z Łodzi, Wrocławia, Bydgoszczy 
i ze Śląską z siedzibą w Katowicach, z którą 
organizowaliśmy spotkania przedsiębiorców. 
Oni wczesną wiosną w Szczyrku, a my wcze-
sną jesienią w Wałczu.
Nie można pominąć stałej współpracy 
z Wielkopolską Izbą Przemysłowo-Handlo-
wą, czy Cechem Rzemiosł Budowlanych 
przy Izbie Rzemieślniczej w Poznaniu.
W 1995 roku przy dużym zaangażowaniu 
polskiego Ministerstwa Budownictwa i oso-
biście pani minister Barbary Blidy powoła-
ne zostało pierwsze w Polsce Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego. WIB reprezen-
tował wówczas pan Michał Parysek.
W latach 1994 – 1995 często bywał u nas 
minister Andrzej Bratkowski, a ponie-
waż w tym czasie kończyła się ważność 
„Ogólnych warunków realizacji inwestycji”, 
minister Bratkowski zaproponował, abyśmy 
wspólnie przygotowali nowy dokument 
regulujący zamówienia publiczne. Opraco-
waliśmy wówczas „Zasady przeprowadzania 
przetargów na roboty budowlano-montażo-
we wykonywane na rzecz skarbu państwa 
i samorządów terytorialnych”.  Niektóre 
zapisy znalazły się w uchwalonej niebawem 
przez Sejm „Ustawie o zamówieniach pu-
blicznych”. Byliśmy organizatorami cyklu 
ogólnopolskich szkoleń z zakresu zamówień 
publicznych.
W 1997 roku dużym wyzwaniem ze wzglę-
du na ogrom zniszczeń po powodzi było 
rozeznanie i organizowanie pomocy gmi-
nom Dolnego Śląska szczególnie: Bystrzycy 
Kłodzkiej, Międzylesia, Lądka Zdroju, 
Stronia Śląskiego.
Moje wspomnienia kończą się na 2004 
roku, kiedy to musiałem przyjąć do wiado-
mości decyzję, że ze względów zdrowotnych 
muszę zakończyć działalność zawodową.
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ROZWAŻANIA O SAMORZĄDZIE 
BUDOWLANYM NA TRZYDZIESTOLECIE 
ISTNIENIA WIELKOPOLSKIEJ IZBY 
BUDOWNICTWA

Prof. dr hab. inż. Józef Jasiczak Prezydent Rady Izby (tutaj na drugiej konferencji z cyklu „Roger Sławski i jego epoka”)
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Statutowo Wielkopolska Izba Bu-
downictwa jest organizacją samorządu 
gospodarczego reprezentującą interesy 
przedsiębiorstw budownictwa Wielkopolski 
i sąsiednich regionów, skupiającą na zasa-
dach dobrowolności wszelkie podmioty 
gospodarcze zajmujące się budownictwem, 
usługami budowlanymi, produkcją i obro-
tem materiałami budowlanymi, spółdzielnie 
mieszkaniowe, zawodowych inwestorów, 
w tym zajmujących się budową domów 
w celu ich późniejszej odsprzedaży lub 
odsprzedaży znajdujących się w nich lokali 
oraz inne bezpośrednio lub pośrednio 
biorące udział w procesie budowlanym. 
Jej działalność jest oczywiście zgodna  
z ratyfikowaną przez Polskę  Europejską 
Kartą Samorządu Lokalnego, która 
stwierdza, że „samorząd terytorialny 
oznacza prawo i zdolność społeczności 
lokalnych, w granicach określonych pra-
wem, do ich kierowania i zarządzania 
zasadniczą częścią spraw publicznych 
na ich własną odpowiedzialność i w in-
teresie ich mieszkańców”.
Patrząc historycznie, za poprzed-
niczkę WIB można uznać istniejąca 
w okresie międzywojennym, a także 
jeszcze w okresie powojennym, w 1948 
roku, Korporację Budowniczych 
Poznańskich „Strzecha”. Ówczesna 
Strzecha Poznańska  miała korzenie 
średniowieczne, bowiem wówczas była 
to wspólnota  budowniczych i kamie-
niarzy pracujących przy wznoszeniu 
katedr. Za najwyższy szczebel wiedzy 
projektowej i wykonawczej osiąganej 
w ramach strzechy był uznawany spo-
sób przeniesienia zasady geometrycznej 
planu na elewację. Wiedza ta miała 
charakter hermetyczny i dostrzega się 
w niej „sekret murarza średniowieczne-
go“ nieistniejącego wówczas oficjalnego 
szkolnictwa typu technicznego. Charak-
ter strzech, zwłaszcza katedralnych, jako 
ognisk postępu technicznego, przyczynił 
się niewątpliwie do rozwoju koncepcji 
architektonicznych i technologii budow-
lanych. Należy podkreślić jeszcze jeden 
istotny rys ustroju wewnętrznego strzechy, 
polegający na możliwości awansu niektó-
rych  mistrzów do odpowiedzialnej funkcji 
głównego budowniczego (jak gdyby 
uprawnionego do wykonywania samodziel-
nych funkcji technicznych przyznawanych 
obecnie przez izby inżynierów). Możliwości 
tego rodzaju nie istniały jednak w ciasnych 
ramach organizacji cechowej murarzy. 
Strzechy budowlane z czasem zaczęły tracić 
na znaczeniu wraz z rozprzestrzenianiem się 

reformacji, bowiem spadało zapotrzebowa-
nie na kościoły w stylu gotyckim. W roku 
1731 zakończyły swoją działalność wraz 
z zakazem ich istnienia wydanym przez ce-
sarza Karola VI. Jednakże właśnie w XVIII 
wieku w Europie myśl techniczna zaczęła 
się rozwijać w uczelniach o profilu technicz-
nym ( owoczesne uniwersytety powstawały 
znacznie wcześniej, od XII wieku, ale bez 
badań stosowanych), co było związane 
z rewolucją przemysłową, a jedną z pierw-
szych była francuska Ecole Polytechnique 
z 1794 roku.

W ten sposób od wolnomularzy i budowni-
czych z sekretną wiedzą przeszliśmy do no-
woczesnego przedsiębiorstwa budowlanego, 
kreatywnego inżyniera budowlanego i izby 
samorządowej – jednostki powołanej do kie-
rowania i zarządzania zasadniczą częścią 
spraw publicznych na ich własną odpowie-
dzialność i w interesie ich mieszkańców.
Powołanie w 1992 roku WIB  zostało przy-
jęte przez administrację centralną i lokalną, 
Międzynarodowe Targi Poznańskie, regio-
nalne przedsiębiorstwa budowlane a nawet 
odległą od Poznania Cementownię WAR-
TA, wręcz entuzjastycznie. Powstało szeroko 
rozumiane forum wymiany myśli, doświad-
czeń i wzajemnego wspomagania się z racji 

dokonujących się wówczas przekształceń 
własnościowych i nadchodzącej wolności 
gospodarczej. Jako czynnemu uczestnikowi 
tamtych wydarzeń w moją pamięć zapadły 
trzy inicjatywy młodej WIB o charakterze  
szkoleniowym.
W roku 1994, przed BUDMĄ’94 , prowa-
dziłem  dla członków naszej Izby wykłady 
(w siedzibie przy ul. Piekary) na temat Ce-
ment mostowy MSR „Warta” i jego właściwo-
ści. Był to okres zmian technologii produkcji 
w naszych cementowniach gwarantujących 
wysoką jakoś spoiwa , stabilność jego cech, 

odporność na środowiska siarczanowe. 
Cementownia „Warta” była wówczas 
w czołówce przemian jakościowych 
w Polsce. Dzięki szerokiej akcji pro-
mocyjnej cement ten – co zdarzyło się 
po raz pierwszy w historii przyznawania 
medalu BUDMY – uzyskał złoty medal 
tych targów. Współpracę z Cementow-
nią „Warta” kontynuowałem przez wiele 
następnych lat już na gruncie nauko-
wym, ale pierwszy kontakt zawdzięczam 
Izbie.
Nowa rzeczywistość gospodarcza 
po opublikowaniu ustawy Prawo zamó-
wień publicznych  wymusiła weryfikację 
wykonawców w świetle wymagań tego 
prawa. Mieszana Komisja  oceniająca 
(z Politechniki Poznańskiej i członków 
Izby) przeprowadziła prekwalifikacje 
przedsiębiorstw budowlanych, wydając 
certyfikaty – rekomendacje, że w za-
kwalifikowanych specjalnościach dane 
przedsiębiorstwo posiada organizacyjną, 
techniczną i ekonomiczną zdolność 
do ich wykonywania.
Także w zakresie dokształcenia 
opuszczających wówczas Politechnikę 
Poznańską rzesz inżynierów budowla-
nych Wielkopolska Izba Budownictwa 

podjęła inicjatywę poszerzenia ich wiedzy 
o kontekst  międzynarodowy, organizując 
dwusemestralne studia uzupełniające Master 
in Construction Management realizowane 
we współpracy z Katolickim Uniwersytetem 
w Leuven (Institute for European Poli-
cy), Flemish Construction Confederation 
i Politechniką Poznańską, finansowane 
ze środków PHARE oraz rządu Flandrii. 
Zakończone w 1998 roku studia były reali-
zowane w ramach projektu „Dostosowanie 
polskiego sektora budowlanego do wyma-
gań europejskiej gospodarki rynkowej”. 
Studia ukończyło około 40 absolwentów 
Politechniki Poznańskiej a z pracownikami 
z Flandrii nawiązane zostały długoletnie 
przyjaźnie.

GŁOS MAJĄ PREZYDENCI I PREZESI
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Andrzej Erenz
1.12.1992 – 30.04.2004
Andrzej Erenz założyciel i pierwszy prezes zarządu Wielkopolskiej Izby 
Budownictwa. Jest rdzennym Poznaniakiem. Jego dziadek był przed-
wojennym budowniczym Poznania. Za wydarzenia ważne w swoim 
życiu uważa współudział w organizacji Sierpień ’80, powołanie pierw-
szego w Poznaniu Komitetu Obywatelskiego, współpracę z zagra-
nicznymi organizacjami samorządowymi oraz włączenie się do ruchu 
samorządowego w Polsce.
Ukończył Zasadniczą Szkołę Elektryczną (1964) i Technikum 
Energetyczne (1967). Jest absolwentem Wydziału Elektrycznego 
Politechniki Poznańskiej. Dyplom w specjalności elektroenergetyka 
uzyskał w 1980 r. Pierwszą pracę podjął w 1967 r. w Biurze Projek-
tów (asystent i starszy asystent projektanta). Od 1982 r. pracował 
jako starszy mistrz w Wojewódzkim Przedsiębiorstwie Energetyki 
Cieplnej w Poznaniu. W 1990 r. został prezesem zarządu Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Jeżyce”, a w 1992 r. prezesem zarządu Wielkopolskiej 
Izby Budownictwa. Był współzałożycielem Fundacji Poznań – Ille-et-
-Vilaine. Pełnił funkcję arbitra Urzędu Zamówień Publicznych. Był 
członkiem zarządu Klubu Inteligencji Katolickiej w Poznaniu, a także 
założycielem Polskiej Federacji Izb Budownictwa oraz koordynatorem 
programów PHARE.
Do jego zainteresowań pozazawodowych należą historia współczesna, 
polityka, sport i motoryzacja.
Za największy sukces życiowy uznaje stworzenie domu rodzinnego.
Wychowany na Trylogii Sienkiewicza, ceni solidność, odpowiedzial-
ność, uczciwość i przyjaźń.*
* Źródło: „Kto jest kim w Poznaniu”, Michał Piotrowski (red.), wy-
dawnictwo ITAKA, 1997 r.

PREZESI

Dr inż. Zenon Kierczyński MBA 
Od 17.05.2004 do dziś
Dr inż. Zenon Kierczyński MBA prawie całe swoje życie zawodowe 
i społeczne związał z budownictwem.
Był założycielem i przewodniczącym koła Stowarzyszenia Inżynierów 
i Techników Przemysłu Materiałów Budowlanych przy firmie „IZO-
LACJA – JAROCIN” (1979 – 1998). Był współzałożycielem i pierw-
szym prezesem Stowarzyszenia Producentów Pap (1997 – 1998).
Jest członkiem założycielem Wielkopolskiej Izby Budownictwa (1992). 
Przez 4 kadencje zasiadał w Radzie Izby, w tym przez 2 kadencje 
pełnił funkcję wiceprezydenta Rady. W maju 2004 r. objął funkcję 
prezesa zarządu WIB i przez 18 lat sprawowania tej funkcji zbudował 
autorytet Izby jako kompetentnego reprezentanta branży budowlanej.
Jest aktywnym popularyzatorem mediacji i arbitrażu (sądownictwa 
polubownego) i inicjatorem wielu przedsięwzięć w tym zakresie 
nie tylko w branży budowlanej, ale w całej gospodarce.
W latach 1978 – 1998 pracował w „IZOLACJI – JAROCIN. Naj-
pierw jako zastępca dyrektora ds. technicznych, po wygraniu konkur-
su jako dyrektor (od 1991) i wreszcie jako prezes zarządu (od 1996). 
W 1996 r. przekształcił firmę w spółkę akcyjną, zrestrukturyzował, 
wdrożył rynkową orientację, a także wprowadził wiele nowocze-
snych materiałów hydroizolacyjnych. W 1997 r. upublicznił firmę 
na Centralnej Tabeli Ofert. Była to pierwsza firma z programu NFI, 
której wartość rynkowa już w dniu debiutu była wyższa od księgowej. 
Skuteczność restrukturyzacji i reorientacji rynkowej znalazła potwier-
dzenie m.in. w 29. pozycji na 465 sklasyfikowanych firm w rankingu 
spółek NFI przygotowanym przez Centrum Analiz Ekonomiczno-
-Gospodarczych Home&Market i w 17. pozycji w rankingu firm 
lokomotyw polskiej gospodarki w grupie producentów z surowców 
niemetalicznych.
Natomiast nowoczesność produkowanych materiałów została po-
twierdzona szeregiem medali, w tym m.in. złotym medalem MTP za 
kit KEP-St/B.
Jest autorem rozwiązań chronionych w Urzędzie Patentowym  RP.
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Jerzy Ciechanowski
27.11.1992 – 22.06.1995
Jerzy Ciechanowski jest absolwentem Akademii Rolniczej w Pozna-
niu, a także studiów podyplomowych na Politechnice Warszawskiej 
oraz studiów MBA w Wielkopolskiej Szkole Biznesu przy Akademii 
Ekonomicznej w Poznaniu we współpracy z The Nottingham Trent  
University z Wielkiej Brytanii.
Ma bogate doświadczenie w branży budowlanej – poczynając 
od majstra budowy, a na prezesie zarządu kończąc (na przykład prezes 
zarządu firmy Hydrobudowa Polska SA).
Posiada wysokie kompetencje w zarządzaniu dużymi zespołami ludz-
kimi.
Do jego osiągnięć zawodowych należy zaliczyć nadzór nad:
 ʶ budową stadionów w Gdańsku, Poznaniu i Stadionu Narodowe-
go w Warszawie.,

 ʶ budową stopnia wodnego Malczyce wraz ze śluzą wodną i hy-
droelektrownią.

 ʶ oczyszczalnią ścieków Kraków –Płaszów, oczyszczalnią lewo-
brzeżną w Poznaniu,

 ʶ rozbudową lotniska w Gdańsku,
 ʶ budową trasy Słowackiego wraz z tunelem w Gdańsku,
 ʶ budową tunelu pod Wisłą w Warszawie,
 ʶ budową kaskady zbiorników wodnych na Nysie wraz z hydro-
elektrowniami,

 ʶ rozbudową zbiornika odpadów poflotacyjnych dla KGHM,
 ʶ budową zakładu segregacji odpadów Szadułki,
 ʶ budową spalarni dla Zielonej Góry,
 ʶ budową osiedla mieszkaniowego w Warszawie,
 ʶ budową Oczyszczalni Południe dla Warszawy,
 ʶ budową stacji I linii metra w Warszawie.

Jacek Cenkiel
22.06.1995 – 24.06.1999
Był społecznikiem, działaczem niepodległościowym Komitetów Oby-
watelskich a przede wszystkim człowiekiem gotowym pomóc i wysłu-
chać każdego. Prawnik związany z budownictwem mieszkaniowym 
pracował na stanowisku prezesa Poznańskiej Spółdzielni Mieszkanio-
wej – największego w tym czasie w Poznaniu inwestora budownictwa 
mieszkaniowego. Restrukturyzując działalność Spółdzielni, zwiększył 
efektywność, tworząc firmy wyraźnie zdefiniowane komercyjnie 
– między innymi spółkę akcyjną Unia Wspólnego Inwestowania 
założoną przez Poznańską Spółdzielnię Mieszkaniową, Gospodarczy 
Bank Wielkopolski, Poznańską Korporację Budowlaną „Pekabex” oraz 
Wielkopolską Izbę Budownictwa. Został prezesem UWI SA. Spółka 
była jednym z pierwszych w Poznaniu nie spółdzielczych inwestorów 
budownictwa mieszkaniowego. Podstawę funkcjonowania UWI sta-
nowiło elastyczne reagowanie na każdą pojawiającą się formę zapotrze-
bowania na rynku mieszkaniowym. W ramach tej strategii UWI SA 
między innymi była założycielem i aktywnym udziałowcem Poznań-
skiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego, pierwszego zarejestro-
wanego w kraju TBS. Jacek Cenkiel jako osoba doceniająca znaczenie 
organizacji gospodarczych, był jednym z założycieli Wielkopolskiej 
Izby Budownictwa, w której pełnił funkcję prezydenta Rady Izby. Był 
także prezydentem Wielkopolskiego Klubu Kapitału.
Jako reprezentant Samorządnej Wielkopolski działał w Radzie Miasta 
Poznania. Aktywnie wspierał i współpracował z Fundacją Rozwoju 
Miasta Poznania.
Dzięki jego zaangażowaniu Poznaniacy mogą cieszyć się m.in. z fon-
tann Marsa, Neptuna i Apolla na Starym Rynku, powstania pomnika 
Klemensa Janickiego przy ul. Masztalarskiej, a także z wielu projektów 
na rzecz odnowienia Katedry Poznańskiej. Za wieloletnie działania 
na rzecz przywrócenia pamięci historycznej oraz kulturowej tradycji 
i dziedzictwa narodowego odznaczony został Medalem Kazimierza 
Odnowiciela. Był wieloletnim Przewodniczącym Jury Konkursu 
o Nagrodę Prezydenta Miasta Poznania imienia Jana Baptysty Quadro.
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Marek Szczęsny
24.06.1999 – 26.11.2021
Dr inż. Marek Szczęsny był członkiem i aktywnym działaczem wielu 
organizacji gospodarczych. Posiadał szczególne zasługi w budowaniu 
samorządu gospodarczego w Polsce oraz w działaniach na rzecz etyki 
zawodowej i rzetelności w obrocie gospodarczym. W Wielkopolskiej 
Izby Budownictwa przez szereg lat był członkiem rady, a od roku 
1999 nieprzerwanie – ostatnio dwunastą kadencję – pełnił funkcję jej 
prezydenta. W czasie kiedy Wielkopolska Izba Budownictwa przecho-
dziła trudny okres swojego funkcjonowania zaangażował się czynnie 
w rozwiązywanie jej problemów i służył pomocą w ich przezwycięża-
niu. W 2001 r. dzięki jego inicjatywie udało się zjednoczyć produ-
centów płyt warstwowych i założyć Polski Związek Producentów Płyt 
Warstwowych „PAMA” z siedzibą w Poznaniu. Od początku do dnia 
swojej śmierci pełnił funkcję prezesa zarządu Związku. Był współzało-
życielem i od 2009 r. do 2012 r. pełnił funkcję sekretarza generalnego 
Polskiego Związku Producentów i Przetwórców Izolacji Poliuretano-
wych PUR i PIR „SIPUR”. Pan Marek Szczęsny od 1990 r. do 2002 r. 
pełnił funkcję prezesa firmy Metalplast Oborniki sp. z o. o. Przedsię-
biorstwo pod jego kierownictwem należało do grupy najlepszych firm 
branży budowlanej w Polsce, a sam należał do grona najsprawniejszych 
menadżerów w Polsce wybranych przez tygodnik „Wprost”. Pod jego 
zarządem Metalplast z sukcesem zakończył eksperymentalny w Polsce 
proces prywatyzacji i restrukturyzacji. Pan Marek Szczęsny zrealizo-
wał w firmie wiele przedsięwzięć inwestycyjnych, które przekształciły 
Metalplast w nowoczesne i innowacyjne przedsiębiorstwo. W latach 
2001 – 2012 na zlecenie Wojewody Wielkopolskiego restrukturyzował 
wiele przedsiębiorstw, w tym PKS Koło, PKS Ostrów Wlkp. i PHSR 
Agroma w Kaliszu. W latach 2005 – 2007 sprywatyzował i doprowa-
dził do dalszego rozwoju firmę Stolbud we Włoszczowie, która w mo-
mencie objęcia stanowiska prezesa przez pana Marka Szczęsnego była 
w katastrofalnej sytuacji. Następnie Marek Szczęsny pełnił funkcję 
prezesa zarządu Metalplast Consulting sp. z o. o. Ostatnio był doradcą 
zarządu firmy.

Prof. dr hab. inż.  Józef Jasiczak
23.06.2022 – nadal
Prof. dr hab. inż. Józef Jasiczak, pracownik naukowy Politechniki Poznań-
skiej, jest autorem lub współautorem 13 podręczników akademickich 
oraz ponad 200 artykułów naukowych. Wypromował 240 inżynierów 
i magistrów oraz 9 doktorów. Był inicjatorem 6 przewodów habilitacyj-
nych i jednego profesorskiego swoich współpracowników. Jako dziekan 
i prodziekan Wydziału dbał o jego pozycję w kraju (I kategoria w klasyfi-
kacji ministerstwa) i status materialny. Był wicedyrektorem (1992 – 1995) 
i dyrektorem Instytutu Konstrukcji Budowlanych (2012-2019).
Aktywnie działa na polu ogólnopolskim w ramach sekcji materiałów 
budowlanych PAN. Przewodniczył komisji Złotego Medalu Targów 
BUDMA, uczestniczył w Krajowej Radzie Czasopism Technicznych 
oraz w pracach Wielkopolskiej Okręgowej Izby Inżynierów Budownictwa 
i Komisji Nauki PZITB.
Od 2002 r. jest ekspertem Polskiej Komisji Akredytacyjnej, a od 2010 eks-
pert Komisji Akredytacyjnej Uczelni Technicznych. Posiada pełne upraw-
nienia do pełnienia samodzielnych funkcji technicznych w budownictwie 
zakresie wykonawstwa i projektowania, jest rzeczoznawcą budowlanym.
Współpracuje z Izbą od początku jej istnienia. Uczestniczył w przygo-
towaniu systemu kwalifikacji przedsiębiorstw budowlanych w praktyce 
stosunków umownych w budownictwie.
Jako dziekan zintensyfikował kontakty z Izbą. Odbyło się wtedy semina-
rium, na którym omawiano współpracę między firmami członkowskimi, 
a Wydziałem.
W konkursie o statuetkę im. Rogera Sławskiego prof. Józef Jasiczak zdobył 
statuetkę w kategorii WIELKOPOLSKI CZŁOWIEK ROKU W BU-
DOWNICTWIE za 2017 r.
Aktywnie uczestniczył w organizowanych przez Izbę konferencjach „Roger 
Sławski i jego epoka”. M.in. na konferencji „Gospodarze i twórcy PeWu-
Ki” wygłosił wysoko oceniony referat „Obiekty targowe oczami konstruk-
tora”. Ma doświadczenie w działalności izbowej zdobyte w WOIIB.
Prof. dr hab. inż. Józef Jasiczak jest uznanym autorytetem w branży.

PREZYDENCI c.d.
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KRUSZGEO to jedyna firma, która jest członkiem Izby od dnia jej powstania i którą przez cały ten czas 
zarządza ta sama osoba – dyrektor zarządu mgr Bogdan Strachanowski.

KRUSZGEO  
WIELKOPOLSKIE KOPALNIE Sp. z o.o.

KRUSZGEO powstało 12 maja 1992 r. 
po sprywatyzowaniu Wielkopolskich Ko-
palń Surowców Mineralnych w Poznaniu. 
Początki firmy wiążą się z powołaniem 23 
lipca 1965 r. Poznańskiego Przedsiębiorstwa 
Geologicznego Produkcji Kruszyw Mineral-
nych i Lekkich.
Zadaniem firmy było pozyskiwanie kruszyw 
dla potrzeb budownictwa, a obszarem działa-
nia był rejon Wielkopolski.
W 1975 r. zmieniono nazwę przedsię-
biorstwa na Poznańskie Przedsiębiorstwo 
Produkcji Kruszywa i Usług Geologicznych 
KRUSZGEO w Poznaniu, a w 1988 r. 

w związku z uzyskaniem przez przedsiębior-
stwo uprawnień z tytułu „Karty górnika” 
zmieniono nazwę na Wielkopolskie Kopalnie 
Surowców Mineralnych w Poznaniu.
Firma nie tylko pozyskuje kruszywa, ale 
prowadzi także prace rekultywacyjne mające 
na celu przywrócenie życia biologicznego 
na terenach poeksploatacyjnych poprzez 
zabiegi techniczne i agrotechniczne.
KRUSZGEO posiada ponad trzydziestolet-
nie doświadczenie w produkcji, wydobywa-
niu i pozyskiwaniu surowców mineralnych 
dla potrzeb budownictwa w Wielkopolsce.

Kopalnia Zajączkowo Stara Dąbrowa

Firma ma w swojej ofercie:
 ʶ wydobycie przetwarzanie i sprzedaż kruszyw naturalnych (piasków), 
pospółki, kruszyw sortowanych (mieszanek drobnych i grubych), 
żwirów jedno i wielofrakcyjnych oraz na zamówienia specjalne,

 ʶ usługi remontowe, budowlane transportowe i geologiczne,
 ʶ wykonywanie dokumentacji geologicznych i ruchowych kopalń 
złóż kruszyw,

 ʶ wykonywanie dokumentacji rekultywacyjnych,
 ʶ badania laboratoryjne kruszyw.

KRUSZGEO posiada na terenie Wielkopolski 50 udokumentowa-
nych złóż kruszyw oraz dysponuje dwunastoma kopalniami odkryw-
kowymi oraz zakładami sortowania.

Kopalnie KRUSZGEO to między innymi: kopalnia Niedźwiedzi-
ny i Rejowiec (gmina Skoki), kopalnia Gołuń (gmina Pobiedzi-
ska), kopalnia Ćwierdzin (gmina Witkowo), kopalnia Tarnowa 
(gmina Brudzew), kopalnia Złotoryjsko (gmina Czerwonak), 
kopalnia Walkowice (gmina Czarnków), kopalnia Kaszczor (gmina 
Przemęt), kopalnia Reńsko (gmina Wielichowo), kopalnia Komor-
niki (gmina Komorniki) i kopalnia Zajączkowo (gmina Pniewy).
KRUSZGEO ma ugruntowaną pozycję na wielkopolskim rynku bu-
dowlanym i cieszy się opinią producenta oferującego wysokiej klasy 
produkty i usługi.
Firma ma wiele odznaczen i wyróżnień, między innymi 7 diamentów 
do Złotej Statuetki Lidera Polskiego Biznesu BCC.

PRODUCENT KRUSZYW BUDOWLANYCH I DROGOWYCH

ZAŁOŻYCIELE IZBY

www.kruszgeo.poznan.pl      dyrektor@kruszgeo.poznan.pl

http://www.kruszgeo.poznan.pl/
mailto:dyrektor@kruszgeo.poznan.pl
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1959 – narodziny Zespołu 
Szkół Budowlanych

1992 – powstanie 
Wielkopolskiej Izby 
Budownictwa, która 
stała się organem 
prowadzącym ZSB

1999 – 40 lat ZSB
Jubileusz czterdziestolecia Szkoły zbiegł się 
z podsumowaniami wynikającymi z końca 
XX wieku. To był dobry czas na snucie 
refleksji o tym, co się udało, a co wymaga 
jeszcze pracy. Jak powinna wyglądać Szko-

ła, która za chwilę wkroczy w XXI wiek. 
Takie refleksje, przywołujące przeszłość 
i spoglądające w przyszłość, snuł ówczesny 
dyrektor ZSB pan Stefan Ziemba. Przy-
pomnijmy jego słowa: ,,Bezsprzeczny jest 
fakt, że Szkoła nasza dobrze zapisała się 
w wielkopolskiej oświacie. Przez te wszyst-
kie lata we współpracy z zakładami pracy, 
w Szkole kształciło się wielu młodych lu-
dzi we wszystkich zawodach budowlanych. 
(…) Jubileusz czterdziestolecia jest próbą 
ukazania osiągnięć Szkoły”.

2009 – 50 lat ZSB
Jubileusz pięćdziesięciolecia odbył się 
już pod skrzydłami nowego dyrektora, 
którym został pan Arkadiusz Dratwa. 
A oto garść jego refleksji z tamtych lat: 

,,Do Zespołu Szkół Budowlanych przy-
szedłem tylko »na chwilę« w roku 1997. 
W moich planach zamierzałem tu popra-
cować dwa, może trzy lata. A teraz »boję 
się«, że zostanę tu na zawsze”. Ta Szkoła 
ma niepowtarzalny klimat. Tutaj pracuje 
się znakomicie. (…) W tej Szkole zawsze 
panowała wspaniała atmosfera. Najprzy-
jemniejsze są chwile, kiedy zaglądają 
do mnie absolwenci i chwalą się, że ukoń-
czyli tę Szkołę, serdecznie wspominając 
nauczycieli, dyrekcję, pracowników ad-
ministracji, internatu (bo taki, i to bardzo 
duży, niegdyś mieliśmy). Pytają o per-
spektywy rozwoju naszej Szkoły”.

2012 – wybór Rogera 
Sławskiego na patrona ZSB

NASZA SZKOŁA
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Kim był Roger Sławski?
Urodził się w 1871 roku. Ukończył 
poznańskie Gimnazjum Marii Magdale-
ny. Studiował w Niemczech. Po studiach 
powrócił do Poznania i mocnym akcen-
tem, bo projektem odbudowy skrzydła 
Bazaru Poznańskiego, rozpoczął długo-
letnią pracę, która zaowocowała licznymi 
realizacjami architektonicznymi, zarówno 
w Poznaniu jak i mapie dworków, pała-
ców i kościołów w Polsce.
Roger Sławski to przede wszystkim 
architekt PeWuKi, a zatem budynków 
postawionych w związku z Powszech-
ną Wystawą Krajową. Do dziś obiekty 
targowe to wizytówki naszego miasta. 
Warto wspomnieć, że PeWuKa to nie tyl-
ko dzisiejszy obszar MTP, ale i między 
innymi Szpital Wojskowy i budynek 
dawnego Collegium Chemicum przy 
Grunwaldzkiej, Collegium Anatomicum 
przy Śniadeckich czy fontanna w kształcie 
gwiazdy w Parku Wilsona.
Inne projekty Rogera Sławskiego to mię-
dzy innymi kamienica Poznańskiego 
Towarzystwa Przyjaciół Nauk przy ulicy 
Mielżyńskiego czy też nagrodzony tytu-
łem najpiękniejszej kamienicy Poznania 
(w plebiscycie Głosu Wielkopolskiego) 
budynek UNION przy ulicy 3 Maja. 
Ważną dla Poznania realizacją projektu 
Sławskiego jest też Dom Studencki ,,Han-
ka” przy Alejach Niepodległości
Dorobek architektoniczny Sławskie-
go jest bogaty i warty uwagi. Dlatego, 
jak podkreśla dyrektor Zespołu Szkół 
Budowlanych „Nie mogliśmy wybrać 
sobie lepszego patrona. Mówimy o nim 
naszej młodzieży, mówimy Poznania-
kom. Organizujemy wraz z Politechniką 
Poznańską, Uniwersytetem Artystycznym 
i Wielkopolską Izbą Budownictwa sesje 
naukowe poświęcone twórczości Sławskie-
go. Współpracujemy z wnuczką architek-
ta, panią Krystyna Sławską, gromadząc 
wspomnienia i przedmioty związane 
z osobą Sławskiego. Młodzież Zespołu 

Szkół Budowlanych zabieramy na liczne 
wycieczki szlakiem naszego patrona”.

2014 – 55 lat ZSB
20 września 2014 r. w Zespole Szkół Bu-
dowlanych odbyła się jubileuszowa gala. 
Przybyłych gości powitał pan dyrektor 
Arkadiusz Dratwa. Kolejne wystąpienia 
tętniły etnicznymi rytmami Afryki, hisz-
pańskim temperamentem i sąsiedzkim, 
bawarskim jodłowaniem. Przemówie-
niami zaszczycili nas: prezydent miasta 
Poznania pan Ryszard Grobelny, prezy-
dent Wielkopolskiej Izby Budownictwa 
pan Marek Szczęsny.
Podczas uroczystości sztandar ZSB został 
udekorowany przez dyrektora Wielkopol-
skiej Izby Rzemieślniczej pana Tomasza 
Wikę i starszego i podstarszego Cechu 
Rzemiosł Budowlanych Wojciecha Wiatra 
i Czesława Przybyłę. Pan dyrektor Arka-
diusz Dratwa otrzymał nagrodę z rąk pre-
zydenta Wielkopolskiej Izby Budownictwa.
Wyrazem uznania i wdzięczności ze strony 

szkoły było przyznanie tytułu i wręczenie 
statuetek „Przyjaciela Szkoły”. Tytuł ten 
otrzymali: pan Andrzej Boruszak, sekre-
tarz rady Wielkopolskiej Izby Budownic-
twa, pan Czesław Przybyła, podstarszy Ce-
chu Rzemiosł Budowlanych oraz Henryk 
Gubernat, rzemieślnik, który wyszkolił 
ponad 100 uczniów.
Cech Rzemiosł Budowlanych wyróżnił 
i odznaczył panią Elżbietę Wawrzyniak, 
pana Macieja Jóźwiaka, pana Henryka Sob-
kowiaka Złotymi Odznakami Cechowymi. 
Panie Emilia Zborała, Jolanta Zieliński i dy-
rektor Arkadiusz Dratwa zostali odznaczeni 
Honorowymi Odznakami Rzemiosła.
Wyróżniona została także młodzież, która 
brała udział w projekcie zatytułowanym 
„Staż w Niemczech szansą na podwyższe-
nie umiejętności budowlanych i kluczem 
do wzrostu mobilności na rynku pracy 
w zjednoczonej Europie”. Uczniowie 
otrzymali certyfikaty „Europaszport 
mobilności”, które zostały wręczone 
przez dyrektora Arkadiusza Dratwę oraz 
niemieckiego gościa Waltera Jahna.

2019 – 60 lat ZSB
Czas płynie, a kolejne dziesiątki lat mijają 
tak szybko. Można by zapytać, po cóż 
zaznaczać, wyróżniać jakieś daty, okrągłe 
liczby? Zapyta tak ten, kto nie był na ju-
bileuszu sześćdziesięciolecia Zespołu Szkół 
Budowlanych. Powspominajmy przez 
chwilę. Tam wszystko stało się jasne i zda-

wało się jednym głosem mówić, a nawet 
śpiewać: świętujmy! Warto było ucztować, 
celebrować, podsumowywać i doceniać. 
Warto było bawić się na scenie i widow-
ni w konwencji programu „Budowanie 
na śniadanie”. A wszystko dlatego, by 
podkreślić i powiedzieć o tym wszystkim, 
że my, gospodarze, na co dzień po prostu 
dobrze się czujemy w szkole pod skrzydła-

mi patrona – architekta Rogera Sławskiego. 
Pracujemy, uczymy młodzież i sami od sie-
bie nawzajem i od młodych ludzi nieustan-
nie się czegoś uczymy. To wielka satysfakcja 
i przyjemność – tak żyć, pracować i rozwi-
jać się. I po to właśnie był ten jubileusz – 
by podzielić się tą radością ze wszystkimi.

Alicja Maksymiuk

Od lewej wicedyrektor Monika Przybysz, dyrektor Arkadiusz Dratwa i wicedyrektor 
Jolanta Zielińska

NASZA SZKOŁA
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Solidna i społecznie odpowiedzialna firma to takie przedsiębiorstwo, którego siła i rozwój tkwi 
w wykorzystaniu synergicznego połączenia kluczowych wartości, jakimi kieruje się organizacja. Są 
to: dogłębne zrozumienie swojego klienta, dbałość o pracownika i jego szeroko pojęty dobrostan, 
inwestowanie w rozwój lokalnej społeczności, a także troska o środowisko naturalne. Ta niezwykła 
konsolidacja, w której klienci i pracownicy stanowią kluczową wartość dla organizacji, a nowe pro-
jekty biznesowe są planowane z poszanowaniem planety, pozwala na stabilny rozwój i osiąganie 
wizjonerskich celów. W tej równowadze właśnie kryje się sukces Wielkopolskiego Przedsiębiorstwa 
Inżynierii Przemysłowej.

SOLIDNI I SPOŁECZNIE 
ODPOWIEDZIALNI – 
SEKRET SUKCESU WPIP

MATERIAŁ PARTNERA
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Firma WPIP od przeszło 26 lat 
zajmuje się generalnym wyko-
nawstwem obiektów przemysło-

wych, hal magazynowych i budynków 
biurowych. Nasza pasja do budowania, 
profesjonalizm i zaufanie, jakie udało 
nam się zbudować w oparciu o te kom-
petencje, pozwoliły zrealizować 
inwestycje dla przeszło 200 klien-
tów na terenie Polski. Rzetelność, 
terminowość, a także zrozumienie 
potrzeb klientów sprawiły, że wie-
lu z nich powracało z kolejnymi 
zleceniami. Równolegle z nowy-
mi projektami, budowaliśmy naj-
większy potencjał i wartość firmy 
– zespół wyśmienitych ekspertów 
z ogromną wiedzą i doświadcze-
niem opartym na przeszło 300 
zrealizowanych inwestycjach.
Nasze osiągnięcia i wyniki finanso-
we zostały wielokrotnie docenione 
przez kapituły konkursowe. Wśród 
przyznanych nagród znalazły się 
m.in. Gepardy Biznesu, Gazele 
Biznesu i Diamenty Forbesa. 
W bieżącym roku spółka otrzymała 
tytuł Solidnego Pracodawcy 2022, nagro-
dę przyznawaną firmom wyróżniającym 
się szczególną dbałością o warunki pracy 
oraz rozwój pracowników, a także tytuł 

Budowlana Firma Roku 2021, przyzna-
wany przez miesięcznik Builder przedsię-
biorstwom z branży budowlanej.
Jako lider zrównoważonego rozwoju, 
za swój cel obraliśmy projektowanie 
i budowę obiektów dla naszych klientów, 

które prócz oczekiwanej funkcjonalności 
i wysokiej jakości, są także przyjazne śro-
dowisku naturalnemu i ludziom, którzy 
na co dzień będą w nich funkcjonować.

Etyka, staranność i jakość 
to nasz podstawowy 
budulec
Społeczna odpowiedzialność biznesu 
w naszym przypadku na trwałe wpisana 

jest w strategię rozwoju firmy, 
a prowadzone w tym zakresie 
działania mają charakter długo-
falowy i kompleksowy. Spółka 
WPIP zarządzana jest poprzez 
kody wartości ustanowione przez 
rodzinę właścicieli. Kodom tym 
podporządkowane są wszelkie 
procesy i decyzje podejmowane 
w firmie. Wartościami, które nas 
definiują są: troska o klienta, 
partnerskie relacje z pracowni-
kami i otoczeniem biznesowym 
oraz działania na rzecz zrówno-
ważonego budownictwa w Polsce. 
Oferując najlepsze rynkowe roz-
wiązania, WPIP kładzie szcze-
gólny nacisk na poszanowanie 
zasad etycznych, dlatego wszystkie 
realizowane inwestycje budujemy 

w duchu partnerstwa i zaufania, a nasze 
działania cechuje najwyższa jakość pracy, 
rzetelność, terminowość oraz wybór 
najlepszych możliwych rozwiązań. Dzię-

MATERIAŁ PARTNERA
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ki tym cechom i wartościom, możemy 
z pasją projektować i budować hale 
oraz obiekty przemysłowe przyjazne lu-
dziom i środowisku, spełniając przy tym 
wszystkie kryteria i ambitne wymagania 
naszych klientów.

Cenimy transparentność
Działamy zgodnie z przepisami prawa 
i naszymi wewnętrznymi rozwiązaniami. 
Jako przedsiębiorstwo o ugruntowanej 
pozycji rynkowej, przykładamy bardzo 
dużą wagę do społecznej odpowiedzial-
ności w zakresie uczciwych praktyk 
biznesowych, dlatego kładziemy szcze-
gólny nacisk na budowanie w organizacji 
określonego i spójnego systemu wartości 
i postaw. W lutym 2022 roku w firmie 
wprowadzony został system Complian-
ce, stanowiący zbiór zasad i procedur 
wewnętrznych oparty na kluczowych 
wartościach organizacji i etyce bizneso-
wej. Wdrażając go nie tylko zapobiegamy 
stratom finansowym czy wizerunkowym, 
ale też sprzyjamy tworzeniu przyjaznej 
atmosfery pracy i gwarantujemy przej-
rzystość podejmowanych decyzji. Aby te 
standardy utrzymać na stale wysokim 
poziomie, prowadzimy wśród pracowni-
ków cykliczne szkolenia w tym zakresie. 
Naszym celem jest stworzenie atmosfery 
wzajemnego zrozumienia i zaufania, 
u którego podstaw jest właściwie dobra-
ny i kompetentny zespół obsługujący 
klienta.
Równie wysokich standardów etycznych 
oczekujemy od naszych kontrahentów, 
dlatego w WPIP stosujemy system 
weryfikacji i oceny podwykonawców, 
wybierając tylko tych, którzy spełniają 
określone przez nas standardy. Szczegól-
ny nacisk kładziemy na jakość świad-
czonych przez nich usług, w oparciu 
o etyczne, uczciwe i przejrzyste zasady. 
U naszych kontrahentów oceniamy 
takie parametry jak: terminowość, BHP, 
ochrona środowiska, kontakt i komu-
nikacja, cena i jej stosunek do jakości, 
poszanowanie zasad ekologii. Z uwagi 
na interes naszych klientów, chcemy 
pracować tylko ze sprawdzonymi i za-
ufanymi podmiotami, upewniając się, 
że dostarczają oni produkty lub usługi 
spełniające nasze normy jakościowe i po-
dzielają nasz system wartości.

Bezpieczeństwo 
to podstawa
Przedsiębiorstwo społecznie odpowie-
dzialne to takie, które na pierwszym 
miejscu stawia bezpieczeństwo swoich 
pracowników. WPIP posiada wdrożony 
i utrzymywany od 2014 r. system zarzą-
dzania bezpieczeństwem i higieną pracy 
wg normy ISO 45001. Budując z pasją, 
wyprowadzamy jednocześnie procedury 
i standardy realizacji inwestycji, zapewnia-
jące bardzo wysoki poziom BHP. Szcze-
gólny nacisk kładziemy na systematyczne 
szkolenia w tym zakresie, podwyższony 
standard bezpieczeństwa na budowach 
oraz cotygodniowe kontrole stanu BHP 
na każdej budowie. Warto podkreślić, 
że po każdej kontroli powstaje raport, 
a pieczę nad wewnętrznym audytem 
dotyczącym realizacji procedur i BHP, 
sprawuje powołany przez spółkę Dział 
Audytu i Compliance. Potwierdzeniem 
podejmowanych wysiłków i starań w za-
kresie BHP są liczne nagrody w konkursie 
„Buduj bezpiecznie” organizowanym 
przez Państwową Inspekcje Pracy.

Zogniskowani 
na pracownika
Obecnie zatrudniamy 112 pracowników, 
ale liczba ta systematycznie rośnie wraz 
z liczbą realizowanych projektów. W spół-
ce WPIP jesteśmy zorientowani na czło-
wieka, umożliwiając  rozwój, u pod-
staw którego leży bezpieczne i otwarte 
środowisko pracy. Wychodzimy naprzeciw 
oczekiwaniom naszych pracowników, 
dostosowując stanowiska pracy do ich 
możliwości, potrzeb rozwojowych czy sy-
tuacji życiowej, podyktowanej chociażby 
powiększeniem się rodziny. Jeżeli wyko-
nywanie powierzonych funkcji nie jest 
możliwe na dotychczasowym stanowisku, 
obejmujemy pracownika cyklem szkoleń, 
które ułatwią wdrożenie się w nowe obo-
wiązki. Nasi pracownicy mogą korzystać 
z licznych świadczeń dodatkowych, takich 
jak opieka medyczna, karnet sportowy 
czy ubezpieczenie na życie. Propagujemy 
również zdrowy styl życia i aktywność 
sportową. Stąd pomysł na owocowe 
poniedziałki czy profilaktykę antynowo-
tworową realizowaną dwa razy w miesiącu 
w postaci zdrowego soku z likopenem, 

który dostarczamy zarówno do biura, jak 
i na budowy. Aby zachęcić pracowników 
do aktywności fizycznej, udostępniliśmy 
im platformę Worksmile, którą połączy-
liśmy z programem wymiany „kilometry 
na złotówki”. W ramach programu, 
za spalone kalorie możemy zrobić zakupy 
w sklepie z produktami ekologicznymi – 
Save the Planet, restauracji lub zebranymi 
środkami zasilić fundację. Systematycznie 
wspieramy też liczne aktywności sportowe 
zgłaszane przez naszych pracowników. 
W takim partnerskim podejściu widzimy 
wyłącznie korzyści, które przekładają 
się na szeroko pojęty dobrostan naszego 
zespołu, znacznie lepsze wykorzystanie 
jego potencjału i gwarancję najlepszych 
rozwiązań dla klientów WPIP.

Inwestujemy w zespół
Intencją WPIP jest wspieranie pracow-
ników w rozwoju. Na szczególną uwagę 
zasługuje tutaj  nasza autorska Akademia 
Menadżera prowadzona przez praktyków 
i trenerów biznesu. Program rocznego 
cyklu szkoleniowego przeznaczony jest 
dla pracowników, którzy aspirują do roli 
liderów lub objęli stanowisko kierownicze. 
W pilotażowym cyklu szkoleniowym, 
wzięło udział 17 osób, z czego prawie 
połowa już na etapie szkolenia awansowała 
w strukturach wewnętrznych. Poza Aka-
demią wprowadziliśmy „Program rozwoju 
talentów”. Jest to inicjatywa mająca na celu 
wyłonienie osób o szczególnym potencja-
le, wykazujących się ponadprzeciętnymi 
cechami i osiągnięciami. Tacy pracownicy 
są obejmowani indywidualnym progra-
mem rozwoju. W tym roku siedmiu z nich 
zmieniło działy i rozpoczęło pracę w nowej 
roli. Jako odpowiedzialny pracodawca, 
inwestujący w swój zespół, prowadzimy 
cyklicznie szkolenia produktowe, sprze-
dażowe, a także takie, które podnoszą kom-
petencje kadry menadżerskiej. Ponadto 
zachęcamy pracowników do podnoszenia 
kwalifikacji, dofinansowując studia pody-
plomowe czy kursy językowe.

Wspieramy 
lokalne inicjatywy
Pomagamy naszym pracownikom w reali-
zacji ich prospołecznych idei i angażujemy 
się w inicjowane przez nich akcje, takie jak 
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zbiórki na rzecz zwierząt w schroniskach 
czy lokalną aktywność sportową. Ponadto 
każdego roku prowadzimy w firmie kam-
panie promujące działalność charytatywną. 
Firma nie pozostaje również obojętna wo-
bec sytuacji na świecie. Po wybuchu wojny 
w Ukrainie, zorganizowaliśmy zbiórkę 
najpotrzebniejszych rzeczy, dodatkowo 
sfinansowaliśmy 300 posiłków w ramach 
współpracy z MTP. W minionym roku 
wspieraliśmy także Hospicjum im. Piotra 
Króla w Środzie Wielkopolskiej.

Zmiany zaczynamy 
od siebie
Jako liderzy zrównoważonego rozwoju, 
dbałość o środowisko naturalne wpisali-
śmy w DNA naszej spółki. Dlatego profe-
sjonalizm i ekspercką wiedzę z zakresu 
ekologicznych rozwiązań wykorzystaliśmy 
projektując budynek Smart Building 

Center w Jasinie, stanowiący kwintesen-
cję tego, co chcemy wnieść do rozwoju 
polskiego budownictwa i do czego chce-
my zachęcić naszych klientów. Jako spo-
łecznie odpowiedzialna firma, wykorzy-
staliśmy innowacje w służbie środowisku, 
tworząc proekologiczną siedzibę, czego 
potwierdzeniem jest  certyfikat LEED 
o najwyższym standardzie Platinum oraz 
WELL Building Standard Silver. Ponadto 
w roku 2020 rozpoczęliśmy proces kolej-
nej certyfikacji, którą jest Planet Friendly 
Certificate, określający m.in. standardy 
obiektów przyjaznych człowiekowi i śro-
dowisku.
Powstanie budynku poprzedził proces 

badawczy prowadzony we współpracy 
z Politechniką Poznańską i Instytutem 
Elektroenergetyki, który dał podstawę 
do stworzenia technologii budowania 
obiektów łączących rozwiązania in-
teligentnego budownictwa i ochrony 
środowiska, z ideą obiektów zeroenerge-
tycznych i zeroemisyjnych.

Odpowiedzialność 
to bycie SMART
Skoro dbałość o środowisko wpisana 
jest w nasze DNA, dobre geny staramy 
się przekazać naszym klientom, poka-
zując inwestorowi każdą z dostępnych 
opcji, przez pryzmat korzyści płyną-
cych dla jego przedsiębiorstwa i śro-
dowiska. Zrównoważone rozwiązania, 
takie jak wykorzystanie szarej wody, 
fotowoltaiki, pomp ciepła, w połą-
czeniu z automatyką budynkową tzw. 
BMS (Building Management System), 
pozwalają na optymalizację tempera-
tury czy oświetlenia w obiekcie oraz 
zaoszczędzenie znacznej ilości energii 
i wody. Spersonalizowana do potrzeb 
każdego klienta oferta ekologicznych 
rozwiązań, nie tylko obniża koszty eks-
ploatacji budynku w całym cyklu jego 
życia, ale co najważniejsze z punktu 
widzenia odpowiedzialnego społecznie 
przedsiębiorcy, pozwala na optymal-
ne wykorzystanie zasobów danego 
przedsiębiorstwa i zminimalizowanie 
wpływu jego działalności na środowi-
sko naturalne.

Jeśli energia, 
to zdecydowanie zielona
Już na etapie projektowym dodajemy energii 
rozwijającym się przedsiębiorstwom, oferu-
jąc im proekologiczne rozwiązania, pozwa-
lające na optymalizację kosztów działalności 
firmy przez wykorzystanie energii słonecz-
nej. Fotowoltaika przestała być nowinką 
technologiczną, a stała się realnym narzę-
dziem w walce o mniejszy ślad węglowy 
nowo wybudowanych fabryk i magazynów. 
Dlatego do zielonej energii podchodzimy 
w sposób systemowy i już na etapie pro-
jektowania danego obiektu bierzemy pod 
uwagę wykorzystanie jego parametrów pod 
zaprojektowanie i zamontowanie instalacji 
fotowoltaicznej, dając tym samym zastrzyk 
zielonej energii naszym klientom. Na tym 
nasza droga w kierunku ekologicznych 
źródeł energii się nie kończy. WPIP jest 
pierwszym w Polsce deweloperem, który 
inwestuje w energię z biogazu. Do tego celu 
powołaliśmy spółkę WPIP Green Energy, 
która zajmuje się zróżnicowanymi inwesty-
cjami w OZE, w tym w biogazownie i w bu-
dowę farm fotowoltaicznych. Systematycznie 
budujemy nasze know-how w tym zakresie, 
łącząc je z kadrą profesjonalistów oraz 
wysokimi kompetencjami w przedmiocie 
realizowanej inwestycji. Stała współpraca 
z Ośrodkiem Badań i Rozwoju „Save the 
Planet” i z innymi ekspertami, pozwala nam 
na przeprowadzanie badań i wdrażanie in-
nowacyjnych rozwiązań w obszarze zielonej 
energii. Pierwsza biogazownia, będąca efek-
tem takiej kooperacji zostanie uruchomiona 
w najbliższych tygodniach.

WPIP to firma, która z pasji do budowania i zamiłowania do pro-
ekologicznych rozwiązań, stawia przed sobą coraz to nowe 
wyzwania. Podnosząc sobie ekologiczną poprzeczkę, wyznacza 
nowe kierunki rozwoju. Najlepszym tego przykładem jest nasza 
siedziba – budynek Smart Building Center w Jasinie, który stano-
wi sumę wieloletnich doświadczeń budownictwa wielkogabaryto-
wego i najnowszych ekologicznych rozwiązań.

Jeżeli nadal zastanawiasz się, co możemy dla Ciebie wybudo-
wać – odwiedź nas w Jasinie. Zapraszamy!

https://wpip.pl         office@wpip.pl
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mailto:office@wpip.pl


KRUSZGEO Sp. z o.o.
Wielkopolskie Kopalnie

   PRODUCENT KRUSZYW 
BUDOWLANYCH I DROGOWYCH

Polecamy w szczególności:
 ● kruszywo naturalne
 ● pospółka drobna i gruba
 ● piasek zwykły i płukany
 ● piasek sortowany
 ● mieszanki grube 0-8; 0-16
 ● żwiry wielofrakcyjne 2-8; 2-16; 8-31,5; 16-63
 ● żwiry jednofrakcyjne 8-16
 ● mieszanki kruszyw łamanych z otoczaków
 ● otoczaki płukane i niepłukane

Oferujemy także:
 ● usługi remontowe i transportowe
 ● wykonanie: 

 – dokumentacji geologicznych złóż kruszywa
 – badań laboratoryjnych kruszyw
 – wierceń poszukiwawczych i badawczych
 – projektów zagospodarowania złóż
 – dokumentacji rekultywacyjnych

Gwarantujemy:
 ● dobrą jakość kruszywa
 ● terminowe dostawy
 ● świadectwo jakości
 ● ceny umowne

Nasze kopalnie:

Walkowice

POZNAŃ

Niedźwiedziny
RejowiecZłotoryjsko

Ćwierdzin

Tarnowa

Gołuń

Komorniki

Kaszczor
Reńsko

Zajączkowo

Stara Dąbrowa

PONAD

50 LAT
na rynku  

w Wielkopolsce

tel. 61 886 13 50

KRUSZGEO  
Wielkopolskie Kopalnie Sp.z o.o.
60-783 Poznań, ul. Grunwaldzka 21
tel. 61 886 13 50

www.kruszgeo.poznan.pldyrektor@kruszgeo.poznan.pl
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